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KRM.0002.0007.2024 

D2024.05.01697 

 

Protokół 

II Sesji Rady Miasta Kalisza 

w dniu 23 maja 2024 roku 
 

I. Otwarcie posiedzenia.  

 
Sławomir Lasiecki, przewodniczący Rady Miasta Kalisza powitał obecnych na 

dzisiejszej Sesji Rady Miasta Kalisza:  

– radnych,  

– prezydenta, 

– wiceprezydentów, 

– naczelników wydziałów i pracowników Urzędu Miasta,  

– dyrektorów jednostek organizacyjnych miasta, 

– komendantów: policji, straży pożarnej i straży miejskiej,  

– przewodniczących rad osiedlowych, sołtysów, 

– przedstawicieli kaliskich mediów. 

Powitał serdecznie wszystkich obecnych na sali noszącej imię prezydenta Ignacego 

Adama Bujnickiego. 

 

Następnie przewodniczący poprosił radnych o potwierdzenie obecności poprzez 

naciśnięcie na tabletach przycisku „KWORUM”. 

 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 

przewodniczący otworzył II Sesję Rady Miasta Kalisza,  stwierdzając, że uczestniczy 

w niej 23 radnych, co stanowi quorum, przy którym można obradować i podejmować 
uchwały.  

 

Na sekretarza obrad zaproponował wiceprzewodniczącego Mirosława Gabrysiaka. 

 

II. Złożenie ślubowania przez radnych. 
 
Zgodnie z postanowieniem Nr 794/2024 Komisarza Wyborczego w Kaliszu I z dnia 

21 maja 2024 r. – stwierdza się wstąpienie w miejsce radnego pana Mateusza Jerzego 

Podsadnego, którego mandat wygasł, kandydatki z tej samej listy pani Karoliny Marii 

Skrzypczyńskiej. 

 

Natomiast zgodnie z postanowieniem Nr 795/2024 Komisarza Wyborczego 

w Kaliszu I z dnia 21 maja 2024 r. – stwierdza się wstąpienie w miejsce radnego pana 

Grzegorza Daniela Kulawinka, którego mandat wygasł, kandydatki z tej samej listy 

pani Kamili Manueli Majewskiej. 
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Przewodniczący poprosił radne o złożenie ślubowania. Poinformował obecnych, iż 
odczyta rotę ślubowania, a następnie poprosi panie o wypowiedzenie, według swojego 

wyboru, słowa „ślubuję” lub zdania „ślubuję, tak mi dopomóż Bóg”. 

 

Przewodniczący odczytał rotę ślubowania: 

 

„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście 

obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie 

dobro mojej gminy i jej mieszkańców”. 

 
Kamila Majewska i Karolina Skrzypczyńska wypowiedziały słowo „ślubuję”. 

 

Przewodniczący pogratulował radnym i życzył skuteczności w sprawowaniu mandatu. 

 
III. Propozycje zmian porządku obrad. 

 
Radni otrzymali, 7 dni przed sesją, projekty uchwał przygotowane na II sesję, wraz 

z porządkiem obrad, w którym jest 14 projektów uchwał.  

 

Po przekazaniu materiałów sesyjnych do Kancelarii Rady Miasta wpłynęły kolejne 

projekty uchwały, w związku z tym przewodniczący zaproponował rozszerzenie 

porządku obrad, wprowadzenie w punkcie V numeracji rzymskiej – Podjęcie uchwał 

w sprawie – dodatkowych punktów numeracji arabskiej: 

15 – projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad udzielania 

dotacji celowej na dofinansowanie kosztów inwestycji proekologicznych 

realizowanych przez podmioty niezaliczone do sektora finansów publicznych oraz 

jednostki sektora finansów publicznych będące gminnymi lub powiatowymi osobami 

prawnymi – przekazanego radnym 16 maja, 

16 – projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyznaczenia miejsca do 

prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz 

uchwalenia regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu na detalicznych 

targowiskach miejskich – przekazanego 16 maja, 

17 – projektu uchwały w sprawie zmiany „Miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w rejonie ulic: Zachodniej i Metalowców” – przekazanego 16 maja, 

18 – projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego zespołu zabudowy osiedla Dobrzec” – przekazanego również 16 maja, 

19 – projektu uchwały w sprawie powierzenia reprezentowania Miasta Kalisza 

w Zgromadzeniu Związku Komunalnego Gmin „Czyste Miasto, Czysta Gmina” oraz 

wyznaczenia dodatkowych przedstawicieli Miasta Kalisza – przekazanego w dniu 

wczorajszym. 

 

Ponadto 21 maja do Kancelarii Rady Miasta wpłynęła autopoprawka do projektu 

uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok oraz autopoprawka do 

projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Miasta 

Kalisza na lata 2024-2043. 
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Przewodniczący poprosił zatem radnych o rozszerzenie porządku obrad o punkt 15, 

znajdujący się w punkcie V rzymskim, projekt uchwały zmieniającej uchwałę 
w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej na dofinansowanie kosztów 

inwestycji proekologicznych realizowanych przez podmioty niezaliczone do sektora 

finansów publicznych oraz jednostki sektora finansów publicznych będące gminnymi 

lub powiatowymi osobami prawnymi – 23 osoby były za (23 radnych obecnych). 

 

Poprosił o rozszerzenie porządku obrad o punkt 16, znajdujący się w punkcie 

V rzymskim, projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyznaczenia miejsca 

do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz 

uchwalenia regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu na detalicznych 

targowiskach miejskich – 23 osoby były za (23 radnych obecnych). 

 

Poprosił o rozszerzenie porządku obrad o punkt 17, znajdujący się w punkcie 

V rzymskim, projekt uchwały w sprawie zmiany „Miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulic: Zachodniej i Metalowców” – 

21 osób było za, 1 wstrzymała się od głosu (23 radnych obecnych, radny Marcin 

Małecki ze względów technicznych nie wziął udziału w głosowaniu). 

 

Poprosił o rozszerzenie porządku obrad o punkt 18, znajdujący się 
w punkcie V rzymskim, projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego zespołu zabudowy osiedla Dobrzec” – 21 osób było 

za, 1 wstrzymała się od głosu (23 radnych obecnych, radny Marcin Małecki ze 

względów technicznych nie wziął udziału w głosowaniu). 

 

Poprosił o rozszerzenie porządku obrad o punkt 19, znajdujący się w punkcie 

V rzymskim, projekt uchwały w sprawie powierzenia reprezentowania Miasta Kalisza 

w Zgromadzeniu Związku Komunalnego Gmin „Czyste Miasto, Czysta Gmina” oraz 

wyznaczenia dodatkowych przedstawicieli Miasta Kalisza – 23 osoby były za 

(23 radnych obecnych). 

 

Wobec braku innych propozycji bądź uwag do porządku obrad, przewodniczący 

stwierdził przyjęcie rozszerzenia porządku obrad, wprowadzenia w punkcie 

V rzymskim dodatkowych punktów. Poprosił też o naniesienie zmian w materiałach 

sesyjnych w punkcie V rzymskim, czyli dopisanie po punkcie 14 arabskim punktów od 

15 do 19. 

 

IV. Przyjęcie protokołu z I Sesji Rady Miasta Kalisza. 
 
Wobec braku uwag do protokołu z I Sesji Rady Miasta Kalisza, przewodniczący 

stwierdził jego przyjęcie. 

 

V. Podjęcie uchwał w sprawie:  

 

Ad. 1. określenia wykazu i przedmiotu działania stałych komisji Rady Miasta 

Kalisza. 
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Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym rada gminy ze swojego grona może 

powoływać stałe i doraźne komisje do określonych zadań, ustalając przedmiot 

działania oraz skład osobowy. 

 

Wobec braku uwag dotyczących projektu uchwały, pozytywnie go przegłosowano – 

22 osoby były za, 1 wstrzymała się od głosu (23 radnych obecnych) – przewodniczący 

stwierdził przyjęcie uchwały. 

 

Ad. 2. ustalenia składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Kalisza. 

 
Zgodnie z zapisami uchwały Rady Miasta Kalisza w sprawie ustalenia zasad 

przyznawania i wysokości diet dla radnych Rady Miasta Kalisza oraz zasad zwrotu 

kosztów podróży służbowych przysługujących radnym „Z wyjątkiem 

Przewodniczącego Rady Miasta Kalisza, pełna dieta przysługuje radnym pracującym 

co najmniej w dwóch stałych komisjach.” 

 

Natomiast zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym w skład Komisji Rewizyjnej 

oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji wchodzą radni, przedstawiciele wszystkich 

klubów, z wyjątkiem radnych pełniących funkcje przewodniczącego 

i wiceprzewodniczących Rady Miasta Kalisza. 

 

Przewodniczący poprosił zatem radnych o zgłoszenia kandydatur do składu 

osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Kalisza. 

 

O zabranie głosu poprosiła radna Magdalena Sekura-Nowicka – szanowny panie 

przewodniczący, wysoka izbo, zgłaszam w imieniu Klubu Koalicji Obywatelskiej ośmiu 

radnych w skład Komisji Rewizyjnej: Magdalena Sekura-Nowicka, Sławomir 

Chrzanowski, Dariusz Grodziński, Radosław Kołaciński, Marcin Małecki, Piotr 

Łuszczykiewicz, Anita Kaczorowska oraz Sławomir Matczak, dziękuję. 
 

Zgłoszeni radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 

 

Mirosław Gabrysiak – panie przewodniczący, panowie prezydenci, wysoka rado, 

szanowni państwo, pragnę zgłosić radnych z Klubu Koalicji Kaliskiej, wszystkich 

z wyjątkiem mojej osoby, dlatego że ustawa o samorządzie gminnym nie przewiduje 

możliwości, żebym mógł pracować w Komisji Rewizyjnej. Po kolei: pani 

Skrzypczyńska, pani Sadowska, pani Majewska, pan Antczak, pani Walczykiewicz 

i pan Marian Durlej, dziękuję bardzo. 

 

Zgłoszeni radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 

 

Artur Kijewski – panie przewodniczący, wysoka rado, chciałbym zgłosić kandydaturę 
pani radnej Małgorzaty Mosińskiej-Busz.  

 

Zgłoszona radna wyraziła zgodę na kandydowanie. 
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Andrzej Plichta – panie przewodniczący, panie wiceprzewodniczący, panowie 

prezydenci, wysoka rado, cóż rzec, cały klub opozycyjny, cały klub, a u nas tylko jedna 

osoba. No byłbym nie content, gdybyśmy do tej komisji delegowali tylko najmłodszą 
naszą radną, panią Małgorzatę, dlatego wyrażam swoją wolę pracy w Komisji 

Rewizyjnej, dziękuję. 
 

Eskan Darwich – panie przewodniczący, w imieniu naszego koła zgłaszam Tomasza 

Grochowskiego. 

 

Zgłoszony radny wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Kamila Majewska – rezygnuję tutaj z tej pracy w tej komisji. 

 

Przewodniczący – dziękuję bardzo. Rozumiem, że przyjmujemy do wiadomości 

wycofanie się z woli pracy w Komisji Rewizyjnej. 

 

Następnie przewodniczący odczytał treść uchwały.  

 

Wobec braku wątpliwości dotyczących projektu uchwały, jednomyślnie pozytywnie 

go przegłosowano – 23 osoby były za (23 radnych obecnych) – przewodniczący 

stwierdził przyjęcie uchwały. 

 

Ad. 3. ustalenia składu osobowego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta 

Kalisza. 

 
Przewodniczący poprosił radnych o zgłoszenia kandydatur do składu osobowego 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Kalisza. 

 

Przewodniczący – i znów poproszę, może zacznijmy od największego liczebnie klubu. 

Czyli nie ma chętnych do pracy, rozumiem. Dziękuję bardzo. Bardzo proszę o tutaj 

pozostałe kluby. Czy mamy? Szanowni państwo radni, zwrócę uwagę na to, że to jest 

komisja ustawowa i jest konieczność powołania takiej komisji, więc rada musi 

powołać taką komisję i zgodnie z zapisami ustawowymi powinna być reprezentowana 

każda grupa radnych, czy to jest koło, klub, więc proszę o przedstawienie osób do 

pracy w tej komisji. 

 

Głos zabrała radna Kamila Majewska – chciałam zgłosić się do pracy w Komisji 

Rewizyjnej, także tutaj panią Skrzypczyńską, panią Sadowską, pana Antczaka, tutaj 

pana Durleja.  

 

Przewodniczący – Skarg i Wniosków, Komisja Skarg i Wniosków, tak?  

 

Kamila Majewska – cały klub zgłaszam do pracy w tej komisji. 

 

Zgłoszeni radni wyrazili zgodę na kandydowanie.  
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Przewodniczący – zatem zwracam się do pozostałych członków rady. Przypominam, że 

powinna być reprezentacja przynajmniej jednej osoby z każdego ugrupowania. 

Słucham? Czyli, bo możemy zrezygnować z tego prawa, natomiast takie jest prawo. To 

jest prawo zarezerwowane dla radnych, żeby nie byli wykluczeni, żaden klub nie został 

wykluczony, tak? No to raczej nie tyle świadomie, co po prostu można powiedzieć, że 

to jest, ja bym to nazwał lenistwem… Więc ja zacytuję tutaj zapis ustawy. W art. 18b 

w ust. 2 czytamy: W skład Komisji Skarg, Wniosków i Petycji wchodzą radni, w tym 

przedstawiciele wszystkich klubów, z wyjątkiem radnych pełniących funkcje, o których 

mowa w art. 19 ust. 1. Przypomnę, ten zapis mówi konkretnie o prezydium rady. Ja 

powiem szczerze, chętnie bym w jednej i w drugiej komisji pracował, bo w poprzedniej 

kadencji pracowałem i nie wiem, dlaczego ta uwaga, że kto to mówi. Natomiast, 

natomiast aktualnie prezydium, przypominam, że aktualnie prezydium rady jest 

złożone z dwóch osób i obydwaj jesteśmy wykluczeni z pracy w tej komisji. Natomiast 

no zwracam się do państwa radnych i apeluję do, no poczucia obowiązku, jaki na was 

spoczywa. Słucham? Nie ma żadnych sankcji, natomiast myślę, że opinia publiczna 

powinna się zainteresować, jakich to radnych wybrała. 

 

Artur Kijewski – panie przewodniczący, wysoka rado, panie prezydencie, ta dyskusja 

do niczego nie prowadzi, więc jeżeli na razie nie ma chętnych, proponuję, żeby pan 

przewodniczący rozważył zrobienie 10-minutowej przerwy. Może się kluby zastanowią, 
dziękuję. 
 

Marcin Strzelec – ja bym poprosił, jeżeli można, w tej przerwie o interpretację 
prawną, żeby tutaj koleżanki i koledzy z klubu też mieli jasność i my, kto z państwa ma 

rację, czy ten przepis mówi o możliwości, którą ma klub zgłoszenia swoich 

kandydatów, czy o obowiązku zgłoszenia, tak żebyśmy mieli jasność sytuacji 

interpretacji prawnej tego przepisu, to także w interesie państwa, bo też nie rozumiem, 

dlaczego ten przepis miałby kogoś obligować do takich działań. Dziękuję. 
 

W związku z powyższym przewodniczący ogłosił 10-minutową przerwę, po której 

głos zabrał radny Marcin Strzelec – w imieniu Klubu Radnych Prawa 

i Sprawiedliwości chciałbym zgłosić do tej Komisji Skarg i Wniosków pana radnego 

Andrzeja Plichtę. 
 

Zgłoszony radny wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Filipa Żelaznego, radcę prawnego – 

szanowni państwo, więc trzeba potwierdzić po pierwsze to, co wynika z ustawy. No 

trudno tego nie potwierdzić, że każdy klub powinien być reprezentowany, ale 

oczywiście historia samorządu zna takie przykłady, Kalisz co prawda najstarszy 

w Polsce, jeśli chodzi o prawa miejskie, ale nie jedyny z taką sytuacją. Krótko mówiąc, 

jeżeli nie ma woli z jakiegoś klubu, żeby nie było przedstawiciela w komisji, to nie 

sposób, nie sposób raz zmusić, a dwa, nie sposób uznać, że taka komisja pracować 
skutecznie nie może. Może. No oczywiście kwestia decyzji klubu. Nie można zabronić. 
Natomiast jeżeli klub nie chce, nie zgłasza, to też nie sposób zmusić. 
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Następnie przewodniczący odczytał treść uchwały.  

 

Wobec braku wątpliwości dotyczących projektu uchwały, jednomyślnie pozytywnie 

go przegłosowano – 23 osoby były za (23 radnych obecnych) – przewodniczący 

stwierdził przyjęcie uchwały. 

 

Ad. 4. ustalenia składu osobowego Komisji Budżetu i Finansów Rady Miasta 

Kalisza. 

 
Przewodniczący poprosił radnych o zgłoszenia kandydatur do składu osobowego 

Komisji Budżetu i Finansów Rady Miasta Kalisza. 

 

O zabranie głosu poprosił radny Tomasz Grochowski – panie przewodniczący, 

szanowni państwo, zgłaszam do pracy w Komisji Budżetu pana radnego Eskana 

Darwicha, dziękuję. 
 

Zgłoszony radny wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Mirosław Gabrysiak – panie przewodniczący, panowie prezydenci, wysoka rado, 

szanowni państwo, zgłaszam wszystkich radnych Klubu Koalicji Kaliskiej łącznie 

z moją osobą, dziękuję bardzo. 

   

Zgłoszeni radni wyrazili zgodę na kandydowanie.  

 

Artur Kijewski – panie przewodniczący, wysoka rado, panowie prezydenci, chciałbym 

zgłosić wszystkich członków naszego klubu do Komisji Budżetu. 

 

Zgłoszeni radni wyrazili zgodę na kandydowanie.  

 

Magdalena Sekura-Nowicka – szanowni państwo, w imieniu Klubu Koalicji 

Obywatelskiej zgłaszam do pracy w Komisji Budżetu i Finansów Rady Miasta Kalisza 

pana Sławomira Chrzanowskiego, Radosława Kołacińskiego oraz moją skromną 

osobę Magdalenę Sekurę-Nowicką, dziękuję. 
 

Zgłoszeni radni wyrazili zgodę na kandydowanie.  

 

Następnie przewodniczący odczytał treść uchwały.  

 

Wobec braku wątpliwości dotyczących projektu uchwały, jednomyślnie pozytywnie 

go przegłosowano – 23 osoby były za (23 radnych obecnych) – przewodniczący 

stwierdził przyjęcie uchwały. 

 

Ad. 5. ustalenia składu osobowego Komisji Prawa, Porządku Publicznego oraz 

Samorządu Osiedlowego Rady Miasta Kalisza. 
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Przewodniczący poprosił radnych o zgłoszenia kandydatur do składu osobowego 

Komisji Prawa, Porządku Publicznego oraz Samorządu Osiedlowego Rady Miasta 

Kalisza. 

 

Głos zabrał radny Artur Kijewski – panie przewodniczący, wysoka rado, panowie 

prezydenci, zgłaszam do komisji wszystkich członków klubu. 

 

Zgłoszeni radni wyrazili zgodę na kandydowanie.  

 

Magdalena Sekura-Nowicka – szanowni państwo, w imieniu Klubu Koalicji 

Obywatelskiej zgłaszam do pracy w Komisji Prawa, Porządku Publicznego 

i Samorządu Osiedlowego Rady Miasta Kalisza pana Dariusza Grodzińskiego oraz 

pana Sławomira Matczaka, dziękuję. 
 

Zgłoszeni radni wyrazili zgodę na kandydowanie.  

 

Maciej Antczak – szanowny panie przewodniczący, ja chciałbym zgłosić wszystkich 

naszych radnych poza panią radną Karoliną Sadowską, czyli wszystkich radnych 

Klubu Koalicji Kaliskiej. 

   

Radny Mirosław Gabrysiak nie wyraził zgody na kandydowanie, pozostali zgłoszeni 

radni wyrazili zgodę na kandydowanie. Radna Karolina Sadowska również zgłosiła 

chęć udziału w pracach komisji. 

 

Następnie przewodniczący odczytał treść uchwały. 

 

Wobec braku wątpliwości dotyczących projektu uchwały, jednomyślnie pozytywnie 

go przegłosowano – 23 osoby były za (23 radnych obecnych) – przewodniczący 

stwierdził przyjęcie uchwały. 

 

Ad. 6. ustalenia składu osobowego Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Miasta 

Kalisza. 

 
Przewodniczący poprosił radnych o zgłoszenia kandydatur do składu osobowego 

Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Miasta Kalisza. 

 

O zabranie głosu poprosił radny Artur Kijewski – panie przewodniczący, wysoka rado, 

zgłaszam kandydatury wszystkich członków klubu. 

 

Zgłoszeni radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 

 

Mirosław Gabrysiak – panie przewodniczący, wysoka rado, szanowni państwo, 

zgłaszam z Koalicji Kaliskiej następujące osoby: panią Skrzypczyńską, panią 

Sadowską, panią Majewską, pana Antczaka, panią Walczykiewicz i pana Mariana 

Durleja, dziękuję bardzo. 
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Radna Karolina Sadowska nie wyraziła zgody na kandydowanie, pozostali zgłoszeni 

radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 

 

Magdalena Sekura-Nowicka – panie przewodniczący, w imieniu Klubu Koalicji 

Obywatelskiej do Komisji Edukacji, Kultury, Sportu Rady Miasta Kalisza zgłaszam 

pana Piotra Łuszczykiewicza, pana Marcina Małeckiego oraz moją osobę Magdalenę 
Sekurę-Nowicką, dziękuję. 
 

Zgłoszeni radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 

 

Następnie przewodniczący odczytał treść uchwały.  

 

Wobec braku wątpliwości dotyczących projektu uchwały, jednomyślnie pozytywnie 

go przegłosowano – 23 osoby były za (23 radnych obecnych) – przewodniczący 

stwierdził przyjęcie uchwały. 

 

Ad. 7. ustalenia składu osobowego Komisji Rozwoju, Mienia Miasta i Integracji 

Europejskiej Rady Miasta Kalisza. 

 
Przewodniczący poprosił radnych o zgłoszenia kandydatur do składu osobowego 

Komisji Rozwoju, Mienia Miasta i Integracji Europejskiej Rady Miasta Kalisza. 

 

Głos zabrał radny Eskan Darwich – panie przewodniczący, w imieniu Koła Polska 

2050 w Radzie Miasta Kalisza zgłaszam naszego pracowitego radnego Tomasza 

Grochowskiego, dziękuję bardzo. 

 

Zgłoszony radny wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Artur Kijewski – panie przewodniczący, wysoka rado, do komisji zgłaszam 

następujące osoby: pana Sławomira Lasieckiego, pana Tadeusza Skarżyńskiego, panią 
Małgorzatę Mosińską-Busz i pana Marcina Strzelca oraz moją osobę. 
 

Zgłoszeni radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 

 

Mirosław Gabrysiak – do komisji zamierzam zgłosić z Koalicji Kaliskiej panią 

Skrzypczyńską, panią Majewską, pana Antczaka, panią Walczykiewicz, pana Durleja 

i moją osobę, dziękuję. 
 

Zgłoszeni radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 

 

Magdalena Sekura-Nowicka – szanowny panie przewodniczący, do Komisji Rozwoju, 

Mienia Miasta i Integracji Europejskiej zgłaszam w imieniu Klubu Koalicji 

Obywatelskiej pana Sławomira Chrzanowskiego, pana Radosława Kołacińskiego oraz 

pana Piotra Łuszczykiewicza, dziękuję. 
 

Zgłoszeni radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 
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Następnie przewodniczący odczytał treść uchwały.  

 

Wobec braku wątpliwości dotyczących projektu uchwały, jednomyślnie pozytywnie 

go przegłosowano – 23 osoby były za (23 radnych obecnych) – przewodniczący 

stwierdził przyjęcie uchwały. 

 

Ad. 8. ustalenia składu osobowego Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej 

Rady Miasta Kalisza. 

 
Przewodniczący poprosił radnych o zgłoszenia kandydatur do składu osobowego 

Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Rady Miasta Kalisza. 

 

O zabranie głosu poprosił radny Tomasz Grochowski – panie przewodniczący, 

szanowni państwo, do pracy w tej komisji zgłaszam pracowitego radnego, pana 

Eskana Darwicha, dziękuję. 
 

Zgłoszony radny wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Mirosław Gabrysiak – panie przewodniczący, panowie prezydenci, wysoka rado, 

szanowni państwo, z Koalicji Kaliskiej pragnę zgłosić następujące osoby: panią 

Karolinę Sadowską, panią Kamilę Majewską, pana Macieja Antczaka, panią Martę 
Walczykiewicz, pana Mariana Durleja i moją osobę, dziękuję bardzo. 

   

Zgłoszeni radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 

 

Magdalena Sekura-Nowicka – szanowni państwo, w imieniu Klubu Koalicji 

Obywatelskiej do prac w Komisji Rodziny, Zdrowia, Polityki Społecznej Rady Miasta 

Kalisza pragnę zgłosić do pracy panią Anitę Kaczorowską, pana Marcina Małeckiego 

oraz pana Sławomira Matczaka, dziękuję. 
 

Zgłoszeni radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 

 

Artur Kijewski – panie przewodniczący, wysoka rado, szanowni państwo, do 

powyższej komisji chciałbym zgłosić dwie osoby, pana Sławomira Lasieckiego oraz 

moją osobę, dziękuję. 
 

Zgłoszeni radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 

 

Następnie przewodniczący odczytał treść uchwały.  

 

Wobec braku wątpliwości dotyczących projektu uchwały, jednomyślnie pozytywnie 

go przegłosowano – 22 osoby były za (22 radnych obecnych, nieobecna podczas 

głosowania – Kamila Majewska) – przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały. 

 

Ad. 9. ustalenia składu osobowego Komisji Środowiska i Gospodarki Komunalnej 

Rady Miasta Kalisza. 
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Przewodniczący poprosił radnych o zgłoszenia kandydatur do składu osobowego 

Komisji Środowiska i Gospodarki Komunalnej Rady Miasta Kalisza. 

 

Głos zabrał radny Tadeusz Skarżyński – panie przewodniczący, wysoka rado, 

chciałbym zgłosić w imieniu Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości kandydaturę 
pana Sławomira Lasieckiego do tejże komisji, panią Małgorzatę Mosińską-Busz, pana 

Andrzeja Plichtę i moją osobę, dziękuję bardzo. 

 

Zgłoszeni radni wyrazili zgodę na kandydowanie.  

 

Eskan Darwich – panie przewodniczący, w imieniu Koła Polska 2050 w Radzie Miasta 

Kalisza zgłaszam dwie osoby z naszego koła, Tomasza Grochowskiego i moją skromną 

osobę, dziękuję. 
 

Zgłoszeni radni wyrazili zgodę na kandydowanie.  

 

Mirosław Gabrysiak – szanowni państwo, z Klubu Koalicji Kaliskiej pragnę zgłosić 
następujące osoby: pan Marian Durlej, pani Marta Walczykiewicz, pan Maciej 

Antczak, pani Kamila Majewska i pani Karolina Sadowska, dziękuję bardzo. 

 

Zgłoszeni radni wyrazili zgodę na kandydowanie.  

 

Magdalena Sekura-Nowicka – w imieniu Klubu Koalicji Obywatelskiej do pracy w tej 

komisji zgłaszam pana Dariusza Grodzińskiego, dziękuję. 
 

Zgłoszony radny wyraził zgodę na kandydowanie. 

   

Następnie przewodniczący odczytał treść uchwały. 

 

Wobec braku wątpliwości dotyczących projektu uchwały, jednomyślnie pozytywnie 

go przegłosowano – 23 osoby były za (23 radnych obecnych) – przewodniczący 

stwierdził przyjęcie uchwały. 

 

O zabranie głosu poprosiła radna Kamila Majewska, chcąc zgłosić wniosek formalny – 

chciałam, panie przewodniczący, złożyć wniosek w sprawie zmiany porządku obrad, 

dodanie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego 

Komisji Rewizyjnej. 

 

Marcin Strzelec, chcąc zgłosić wniosek formalny – ja chciałem złożyć taki sam 

wniosek albo podobny, w związku z tym mamy, uznajmy to samo zgłoszenie, 

jednocześnie prosić pana przewodniczącego o 10 minut przerwy po ewentualnej 

pozytywnej zmianie tego porządku obrad, wprowadzeniu tego punktu. 

 

Dariusz Grodziński – szanowni państwo, wysoka rado, ja nie wiem, co się państwu 

tam nie policzyło, ale nie róbmy sobie dowcipów z poważnych spraw. My też się 
zastanawiamy i takie pytanie retoryczne bez odpowiedzi stawiamy, czy to, że jak 
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państwo tak się hurtowo pozapisywali do wszystkich tych komisji, to znaczy, że chcecie 

pracować przez cztery lata, przez pięć lat w tych komisjach na rzecz miasta, czy tylko 

na chwilę po to, żeby przejąć stołki i w czerwcu lub we wrześniu się wypisać? Nie 

róbmy takich rzeczy. Był termin na zgłoszenia, wszystko jest zrobione i kontynuujmy 

pracę dalej, dziękuję. 
 

Przewodniczący – zwrócę uwagę na to, że to po prostu pana klub zaczął tą grę, także 

wydaje mi się nie na miejscu te uwagi. 

 

Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy, po której radni pozytywnie przegłosowali 

wniosek formalny radnej Kamili Majewskiej dotyczący rozszerzenia porządku obrad 

o projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia składu osobowego 

Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Kalisza – 15 osób było za, 8 przeciw (23 radnych 

obecnych). 

 

Przewodniczący zaproponował zatem wprowadzenie nowego punktu 10, projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji 

Rewizyjnej rady Miasta Kalisza. Tym samym pozostała numeracja uchwał uległa 

przesunięciu. 

 

Ad. 10. zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji 

Rewizyjnej Rady Miasta Kalisza. 

 
Przewodniczący poprosił o zabranie głosu wnioskodawczynię, radną Kamilę 
Majewską – panie przewodniczący, poproszę o dopisanie mnie do składu powyższej 

komisji, dziękuję. 
 
Przewodniczący – proszę o zgłaszanie kandydatur zatem do uzupełnienia składu 

Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Kalisza. Z sali nie mamy, natomiast ja zgłoszę, 
pozwolę sobie zgłosić kandydatury do tejże komisji i poprosiłbym o udział w pracach 

pana Artura Kijewskiego, pana Marcina Strzelca i pana Tadeusza Skarżyńskiego. 

 

Radny Tadeusz Skarżyński nie wyraził zgody na kandydowanie, pozostali zgłoszeni 

radni wyrazili zgodę na kandydowanie.  

 

Następnie przewodniczący odczytał treść uchwały.  

 

Wobec braku wątpliwości dotyczących projektu uchwały, jednomyślnie pozytywnie 

go przegłosowano – 23 osoby były za (23 radnych obecnych) – przewodniczący 

stwierdził przyjęcie uchwały. 

 

Przewodniczący ogłosił 30-minutową przerwę, niezbędną do wprowadzenia danych do 

systemu. 

 

Ad. 11. powołania przewodniczących stałych komisji Rady Miasta Kalisza. 
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Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym rada gminy ze swojego grona może 

powoływać stałe i doraźne komisje do określonych zadań, ustalając przedmiot 

działania oraz skład osobowy, natomiast zgodnie ze Statutem Miasta Kalisza 

rada powołuje i odwołuje przewodniczącego i wiceprzewodniczącego komisji. 

 

Przewodniczący poprosił zatem radnych o zgłaszanie kandydatów na 

przewodniczących komisji wraz z rekomendacją. Przypomniał jednocześnie, że 

zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym oraz ustawą o dostępie do informacji 

publicznej, wybór poszczególnych przewodniczących jest dokonywany w głosowaniu 

jawnym, zwykłą większością głosów.  

 

Przewodniczący poprosił o zgłaszanie kandydatur na przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej Rady Miasta Kalisza. 

 

Głos zabrała radna Magdalena Sekura-Nowicka – szanowny panie przewodniczący, 

w imieniu Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej na przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej zgłaszam pana Dariusza Grodzińskiego, dziękuję. 
 

Dariusz Grodziński wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Wobec braku innych kandydatur, przewodniczący zamknął listę kandydatów na 

przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Kalisza. 

 

Następnie pozytywnie przegłosowano kandydaturę radnego Dariusza Grodzińskiego  

na przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Kalisza – 20 osób było za, 

3 wstrzymały się od głosu (23 radnych obecnych) – przewodniczącym Komisji 

Rewizyjnej Rady Miasta Kalisza został Dariusz Grodziński. 

 

Przewodniczący poprosił o zgłaszanie kandydatur na przewodniczącego Komisji 

Skarg Wniosków i Petycji Rady Miasta Kalisza. 

 

O zabranie głosu poprosił radny Mirosław Gabrysiak – panie przewodniczący, 

panowie prezydenci, wysoka rado, szanowni państwo, z Klubu Koalicji Kaliskiej 

pragnę zgłosić na przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta 

Kalisza pana Macieja Antczaka. Jest co prawda młodym radnym, ale każdy kiedyś 
musi tego doświadczenia nabrać. W mojej ocenie będzie osobą, która da sobie tutaj 

radę spokojnie i bezstronnie rozpatrywać wpływające skargi do Rady Miasta, dziękuję 
bardzo. 

 

Maciej Antczak wyraził zgodę na kandydowanie. 

 
Wobec braku innych kandydatur, przewodniczący zamknął listę kandydatów na 

przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Kalisza. 

 

Następnie pozytywnie przegłosowano kandydaturę radnego Macieja Antczaka na 

przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Kalisza – 15 osób 
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było za, 8 przeciw (23 radnych obecnych) – przewodniczącym Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Rady Miasta Kalisza został Maciej Antczak. 

 

Przewodniczący poprosił o zgłaszanie kandydatur na przewodniczącego Komisji 

Budżetu i Finansów Rady Miasta Kalisza. 

 

Głos zabrał radny Marcin Strzelec – szanowny panie przewodniczący, wysoka rado, 

w imieniu naszego klubu chciałbym zgłosić jako kandydata na przewodniczącego tejże 

Komisji Budżetu pana radnego Andrzeja Plichtę. Pan Andrzej Plichta ma wieloletnie 

długie doświadczenie w zasiadaniu w różnych radach i na poziomie wojewódzkim 

i miejskim, doświadczenie także zdobyte w różnych instytucjach, organizacjach, także 

z pewnością jest to bardzo dobra kandydatura na objęcie funkcji przewodniczącego tej 

ważnej komisji. 

 
Magdalena Sekura-Nowicka – wysoka rado, szanowni państwo, jako Klub Koalicji 

Obywatelskiej na przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Rady Miasta Kalisza 

zgłaszamy pana Radosława Kołacińskiego. Mam tutaj dosyć długą rekomendację pana 

radnego Radosława Kołacińskiego, ale myślę, że chyba najważniejsze jest to, że przez 

wiele lat pracy w samorządzie wykazał się jako fachowiec w dziedzinie finansów, nie 

tylko poprzez zdobywane kwalifikacje w tym obszarze, ale poprzez przede wszystkim 

praktykę i doświadczenie zawodowe. I niewątpliwie jest to fachowiec bardzo wysokiej 

klasy. Dlatego uważamy, że najlepiej będzie w stanie zrealizować zadania, które przed 

tą komisją stoją w przyszłej kadencji, znaczy w obecnej kadencji, przepraszam. 

Dziękuję. 
 

Andrzej Plichta i Radosław Kołaciński wyrazili zgodę na kandydowanie.  

 
Wobec braku innych kandydatur, przewodniczący zamknął listę kandydatów na 

przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Rady Miasta Kalisza. 

 

Następnie przegłosowano kandydaturę radnego Andrzeja Plichty na przewodniczącego 

Komisji Budżetu i Finansów Rady Miasta Kalisza – 15 osób było za, 8 przeciw 

(23 radnych obecnych). 

 

Przegłosowano również kandydaturę radnego Radosława Kołacińskiego na 

przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Rady Miasta Kalisza – 8 osób było za, 

12 przeciw, 3 wstrzymały się od głosu (23 radnych obecnych). 

 

Przewodniczącym Komisji Budżetu i Finansów Rady Miasta Kalisza został Andrzej 

Plichta. 

 

Przewodniczący poprosił o zgłaszanie kandydatur na przewodniczącego Komisji 

Prawa, Porządku Publicznego oraz Samorządu Osiedlowego Rady Miasta Kalisza. 

 

O zabranie głosu poprosił radny Artur Kijewski – panie przewodniczący, wysoka rado, 

chciałbym zgłosić kandydaturę pana Marcina Strzelca. Krótko, jeśli chodzi o zarówno 
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doświadczenie, karierę zawodową, jak i naukową, uważam, że będzie to bardzo dobry 

kandydat na przewodniczącego tej komisji, dziękuję. 
 

Dariusz Grodziński – wysoka rado, w imieniu klubu chcielibyśmy złożyć tutaj 

kandydaturę radnego Sławomira Matczaka, który tylko z pozoru jest tutaj 

przynajmniej debiutantem, natomiast od lat jest radnym osiedlowym, jest 

przewodniczącym Rady Osiedla Rogatka, pracuje w tej radzie osiedla, wykonuje 

bardzo dużo pracy społecznej, wykonuje te rzeczy wspólnie, wespół z innymi radami, 

m.in. Czaszki, m.in. zapomniałem teraz, Rypinek chyba, Kaliniec, przepraszam, 

m.in. Kaliniec, bierze udział także we wszystkich działaniach wspólnych jednostek 

pomocniczych, rad osiedlowych i zna to środowisko bardzo dobrze i zna tą pracę rad 

osiedlowych od samego, od samych podstaw. A jednym z dużych wyzwań też dla 

komisji, dla całego samorządu będzie przeprowadzenie wkrótce wyborów do tych rad 

osiedlowych i myślę, że mało kto, znaczy parę osób jeszcze jest tutaj doświadczonych 

w samorządzie osiedlowym, ale mało kto, jak on będzie potrafił te tematy czuć 
i rozumieć. Jako radny osiedlowy współpracuje także z wszystkimi służbami jak policja 

i straż pożarna, więc ma w tym zakresie doświadczenie. Natomiast abstrahując od 

państwa tutaj zobowiązań koalicyjnych, ja bym może nie od razu głosował za 

kandydaturą radnego Strzelca na przewodniczącego komisji, bo to jest dość jednak 

prestiżowe i ważne zadanie. Ja bym chciał tu jeszcze pana radnego zapytać, bo mam 

przed sobą cały artykuł wydrukowany autorstwa pana Marcina Wyrwała i Mateusza 

Baszczyńskiego na temat różnych, co najmniej niejasności, jeśli nie wprost, zarzutów 

kierowanych do pana Strzelca. I chciałbym się zapytać, jakie postępowania się toczyły 

lub toczą w tej sprawie i czy się jakimś wynikiem, zarzutem zakończyły lub, czy 

zmierzają do jakiegoś zakończenia. Wiemy też, że chyba dzisiaj, pojutrze w podobnym 

temacie będzie w „Czarno na Białym” w jednej ze stacji informacyjnej ogólnopolskiej 

program, reportaż też o tych chyba według zapowiedzi zjawiskach, które czytamy 

w tym artykule pana redaktora Wyrwała i Baczyńskiego. Dlatego chciałbym 

zarekomendować państwu kandydaturę Sławomira Matczaka i prosił 

o wstrzemięźliwość w głosowaniu, nawet pomimo waszych ustaleń koalicyjnych, 

dziękuję. 
 

Przewodniczący – myślę, że takie pytania osobiste to nie jest miejsce do zadawania na 

posiedzeniu sesji Rady Miasta Kalisza, także prosiłbym o takie wstrzymanie się od 

takich zapytań. 
 

Marcin Strzelec i Sławomir Matczak wyrazili zgodę na kandydowanie.  

 
Wobec braku innych kandydatur, przewodniczący zamknął listę kandydatów na 

przewodniczącego Komisji Prawa, Porządku Publicznego oraz Samorządu 

Osiedlowego Rady Miasta Kalisza. 

 

Następnie przegłosowano kandydaturę radnego Marcina Strzelca na 

przewodniczącego Komisji Prawa, Porządku Publicznego oraz Samorządu 

Osiedlowego Rady Miasta Kalisza – 15 osób było za, 8 przeciw (23 radnych 

obecnych). 
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Przegłosowano również kandydaturę radnego Sławomira Matczaka na 

przewodniczącego Komisji Prawa, Porządku Publicznego oraz Samorządu 

Osiedlowego Rady Miasta Kalisza – 8 osób było za, 10 przeciw, 5 wstrzymało się od 

głosu (23 radnych obecnych). 

 

Przewodniczącym Komisji Prawa, Porządku Publicznego oraz Samorządu 

Osiedlowego Rady Miasta Kalisza został Marcin Strzelec. 

 

Głos zabrał radny Marcin Strzelec – szanowny panie przewodniczący, szanowni 

państwo radni, szanowny panie Dariuszu, uznaję, że rekomendacje na członków 

komisji to osobna sprawa, kwestia dyskusji między nami, czy uczciwości 

i przedstawiania argumentów to inna, stąd nie do końca fair odbieram wystąpienie, 

które przed chwilą pan poczynił. Natomiast ja, mam nadzieję, że każdy z nas, dotyczy 

to też wszystkich państwa, tak samo jak i mnie, czuję się zobowiązany poinformować 
państwa, że to, o czym chciał pan tutaj zainteresować, zakładam też media, to sprawy, 

które wiążą się z wieloma atakami medialnymi na mnie. Informuję państwa, że nie 

jestem objęty żadnymi sprawami, żadne postępowania wobec mnie nigdy się nie 

toczyły. Mam taką przyjemność przez lata być i wiceszefem więziennictwa 

odpowiedzialnym za 30-tysięczną formację i olbrzymi budżet, być twórcą jedynej od 

zera powstałej uczelni wyższej w naszym państwie przez ostatnie 30 lat. Doszedłem do 

stopnia generała służby więziennej, tak jak państwo wiecie, jest nas tylko 14 

w nowożytnej historii tej formacji w całym państwie. To dużo mniejsza liczba niż 
nawet parlamentarzystów w tym kraju. To powoduje, że liczbę wrogów mam dużą, być 
może nawet na tej sali. Zawsze z uśmiechem i pełną otwartością wyjaśniam wszystkie 

sprawy. Tak to już jest, że tych krzyczących i oskarżających jest cała masa. Cieszę się, 
że mamy taki system prawny w tym kraju, który pozwala wszystkim przekazywać takie 

informacje, który pozwala przekazywać wątpliwości także do organów ścigania. To, że 

mam takie, a nie inne grono przyjaciół w cudzysłowie, to już inna sprawa. Bądźcie 

pewni, że ja z pełną uczciwością i przejrzystością mogę opowiadać o swoich 

działaniach. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący poprosił o zgłaszanie kandydatur na przewodniczącego Komisji 

Edukacji, Kultury i Sportu Rady Miasta Kalisza. 

 

O zabranie głosu poprosił radny Mirosław Gabrysiak – panie przewodniczący, 

panowie prezydenci, wysoka rado, szanowni państwo, z Klubu Koalicji Kaliskiej 

pragnę zgłosić kandydaturę pana Mariana Durleja. Sądzę, że nie, wszyscy tutaj znamy 

pana Mariana i nie musimy przybliżać jego sylwetki. Powiem tylko w kilku słowach, 

wieloletni nauczyciel, trener, dyrektor, osiągał największe sukcesy w kaliskiej 

siatkówce w czasie jej świetności. Dotychczas w poprzedniej kadencji był 

przewodniczącym komisji i prowadził tę komisję bardzo dobrze, bez zarzutu, mimo 

dużych trudności, jakie wynikają z niedoinwestowania oświaty. Dziękuję bardzo. 

 

Dariusz Grodziński – szanowni państwo, chciałbym zgłosić i zarekomendować 
kandydaturę radnego Marcina Małeckiego. Radny Marcin Małecki jest utytułowanym 

sportowcem i trenerem. W latach 90-tych był wielokrotnie mistrzem Polski, mistrzem 
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Europy i wicemistrzem drużynowym świata w karate shotokan, zajął też raz 

w plebiscycie sportowiec roku I miejsce w Kaliszu. Od tego czasu kariery zawodniczej 

już nie rozwija, ale prowadzi do sukcesów medalowych ciągle wielu młodych 

mieszkańców Kalisza. Oprócz tego jest osobą, która gwarantuje, że też bardzo duży 

akcent postawi w tej komisji na kulturę. Sam jest bardzo intensywnym uczestnikiem 

życia kulturalnego w mieście i najbliższej okolicy, jest jego recenzentem i wspiera go. 

I myślę, że takiego wsparcia też ta komisja potrzebuje, dlatego proszę państwa o głosy 

na radnego Marcina Małeckiego, dziękuję. 
 

Marian Durlej i Marcin Małecki wyrazili zgodę na kandydowanie. 

 
Wobec braku innych kandydatur, przewodniczący zamknął listę kandydatów na 

przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Miasta Kalisza. 

 

Następnie przegłosowano kandydaturę radnego Mariana Durleja na przewodniczącego 

Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Miasta Kalisza – 15 osób było za, 7 przeciw, 

1 wstrzymała się od głosu. 

 

Przegłosowano również kandydaturę radnego Marcina Małeckiego na 

przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Miasta Kalisza – 8 osób 

było za, 8 przeciw, 7 wstrzymało się od głosu (23 radnych obecnych). 

 

Przewodniczącym Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Miasta Kalisza został 

Marian Durlej. 

 

Przewodniczący poprosił o zgłaszanie kandydatur na przewodniczącego Komisji 

Rozwoju, Mienia Miasta i Integracji Europejskiej Rady Miasta Kalisza. 

 
Głos zabrał radny Tadeusz Skarżyński – panie przewodniczący, panowie prezydenci, 

wysoka rado, chciałbym zgłosić kandydaturę na przewodniczącego Komisji Rozwoju 

pana radnego Artura Kijewskiego. Pan radny Artur Kijewski, były wiceprezydent 

miasta Kalisza, wcześniej pracownik samorządu powiatowego, starostwa powiatu 

kaliskiego, w poprzedniej kadencji przewodniczący Komisji Rozwoju, osoba, która 

wielokrotnie pokazała, że bardzo sprawnie, w bardzo uporządkowany sposób 

prowadzi obrady tejże komisji. Jako konserwatysta powiem, po co zmieniać to, co jest 

najlepsze. Dziękuję bardzo. 

 

Sławomir Chrzanowski – panie przewodniczący, panowie wiceprezydenci, wysoka 

rado, ja bym chciał zarekomendować w imieniu naszego klubu pana Radosława 

Kołacińskiego. Tak jak patrzę po sali, to bodajże osoba, która ma najdłuższy staż tutaj 

w pracy w ogóle w tej komisji, pięć kadencji, dwa razy przewodniczący tejże komisji, 

tak myślę, że na tym mogę poprzestać, jeśli chodzi o rekomendację, dziękuję. 
 

Artur Kijewski i Radosław Kołaciński wyrazili zgodę na kandydowanie.  
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Wobec braku innych kandydatur, przewodniczący zamknął listę kandydatów na 

przewodniczącego Komisji Rozwoju, Mienia Miasta i Integracji Europejskiej Rady 

Miasta Kalisza. 

 

Następnie przegłosowano kandydaturę radnego Artura Kijewskiego na 

przewodniczącego Komisji Rozwoju, Mienia Miasta i Integracji Europejskiej Rady 

Miasta Kalisza – 15 osób było za, 8 przeciw (23 radnych obecnych). 

 

Przegłosowano również kandydaturę radnego Radosława Kołacińskiego na 

przewodniczącego Komisji Rozwoju, Mienia Miasta i Integracji Europejskiej Rady 

Miasta Kalisza – 8 osób było za, 10 przeciw, 5 wstrzymało się od głosu (23 radnych 

obecnych). 

 

Przewodniczącym Komisji Rozwoju, Mienia Miasta i Integracji Europejskiej Rady 

Miasta Kalisza został Artur Kijewski. 

 

Przewodniczący poprosił o zgłaszanie kandydatur na przewodniczącego Komisji 

Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Rady Miasta Kalisza. 

 

O zabranie głosu poprosił radny Mirosław Gabrysiak – panie przewodniczący, 

panowie prezydenci, wysoka rado, szanowni państwo, w imieniu Klubu Koalicji 

Kaliskiej pragnę zgłosić na to stanowisko panią Karolinę Sadowską. Pani Karolina 

Sadowska w poprzedniej kadencji prowadziła tą komisję, którą poprzednio ja 

prowadziłem, dlatego jest mi szczególnie bliska sercu i poradziła sobie doskonale. 

Dziękuję bardzo. 

 

Radosław Kołaciński – szanowni państwo, w imieniu Klubu Koalicji Obywatelskiej 

chciałem zgłosić kandydaturę na przewodniczącą Komisji Rodziny, Zdrowia panią 

dr Anitę Kaczorowską, osobę, której na rynku zdrowotnym w Kaliszu nie trzeba 

państwu przedstawiać. Dodam tylko, że przychodnia przy Nowym Świecie o takiej 

nazwie została otwarta w marcu poprzedniego roku. Dostaliśmy wyróżnienie z NFZ-u 

w zakresie ilości zapisywanych pacjentów i osób do pani doktor, bo nigdy taka 

dynamika nie nastąpiła w żadnej przychodni w Kaliszu, nawet po reformie służby 

zdrowia w tym zakresie. W związku z tym jest to odpowiednia osoba. Jest też 
umocowana w strukturach największego pracodawcy w Kaliszu, czyli naszego 

kaliskiego szpitala. W związku z tym wszystkie programy zdrowotne i propozycje, które 

tutaj będą realizowane przez miasto i współfinansowane, czy nawet finansowane, jak 

najbardziej będą się wpisywały. I na pewno pani dr Anita nie będzie hamulcowym tych 

komisji, wręcz przeciwnie. Zdrowie, tak jak miała na plakacie wyborczym, jest 

najważniejsze. Także rekomenduję tą osobę, do szefowania tej komisji. Proszę 
o państwa głosy. 

 

Karolina Sadowska i Anita Kaczorowska wyraziły zgodę na kandydowanie. 
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Wobec braku innych kandydatur, przewodniczący zamknął listę kandydatów na 

przewodniczącego Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Rady Miasta 

Kalisza. 

 

Następnie przegłosowano kandydaturę radnej Karoliny Sadowskiej na przewodniczącą 
Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Rady Miasta Kalisza – 15 osób było 

za, 6 przeciw, 2 wstrzymały się od głosu (23 radnych obecnych). 

 

Przegłosowano również kandydaturę radnej Anity Kaczorowskiej na przewodniczącą 
Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Rady Miasta Kalisza – 8 osób było 

za, 7 przeciw, 8 wstrzymało się od głosu (23 radnych obecnych). 

 

Przewodniczącą Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Rady Miasta Kalisza 

została Karolina Sadowska. 

 

Przewodniczący poprosił o zgłaszanie kandydatur na przewodniczącego Komisji 

Środowiska i Gospodarki Komunalnej Rady Miasta Kalisza. 

 

Głos zabrał radny Andrzej Plichta – panie przewodniczący, panowie prezydenci, 

koleżanki i koledzy, wysoka rado, mam serdeczną prośbę do pana przewodniczącego, 

żeby przed tym głosowaniem, proszę o pięć minut przerwy z przyczyn formalnych. 

Bardzo proszę. 
 

W związku z powyższym przewodniczący ogłosił 5-minutową przerwę, po której głos 

zabrał radny Eskan Darwich – panie przewodniczący, wysoka rado, w imieniu Koła 

Polska 2050 w Radzie Miasta Kalisza zgłaszam kandydaturę Tomasza Grochowskiego. 

Ja już na poprzedniej sesji zgłosiłem pana radnego Tomasza Grochowskiego na 

przewodniczącego Rady Miasta Kalisza i wtedy obszernie opowiadałem, jaki to jest 

człowiek. Powiem w skrócie, że to jest wieloletni radny Rady Miasta Kalisza. To jest 

trzecia jego kadencja. W latach 2014-2018 był przewodniczącym Komisji Rozwoju 

i wiceprzewodniczącym Komisji Budżetu, ale przede wszystkim to jest człowiek 

dialogu, człowiek o wielkim sercu, który dzięki jego osobowości na pewno z radnymi 

będzie dobrze współpracował w tej komisji. Dlatego rekomenduję jeszcze raz swojego 

kolegę, kolegę Tomasza Grochowskiego. Dziękuję bardzo. 

 

Radosław Kołaciński – panie przewodniczący i panie mecenasie, nie ma pana 

mecenasa, szkoda. O, tu, przepraszam, przepraszam, zwracam. Nie wiem, czy ten 

wniosek nie ma błędu formalnego, panie radny, ponieważ w statucie nie ma koła 

radnych, są kluby radnych. W związku z tym nie wiem, czy należałoby tytułować Koło 

2050, jak czegoś takiego nie ma w statucie, nie? Może lepiej Zespół 2050 albo, tak?, to 

tylko z przyczyn, czy jest, nie ma formalnego błędu, tak?  

 

Przewodniczący – myślę, że jeżeli chodzi o zgłoszenie kandydatury, to po prostu 

wystarczy to, że kolega radny Eskan Darwich jest po prostu radnym. 
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Eskan Darwich – tak jest, panie przewodniczący, o tym samym chciałem powiedzieć. 
Mi się wydawało, że nasz kolega radny Radosław Kołaciński, dyrektor szpitala, jest na 

tyle doświadczony i ma taką wiedzę, że wie, że każdy radny może zgłosić każdego 

radnego, każdą radną na każdą funkcję w Radzie Miasta Kalisza i tutaj nie ma 

ograniczeń. Również mogę zgłosić pana radnego Kołacińskiego jako radny Eskan 

Darwich na przewodniczącego Komisji Rewizyjnej i nie ma w tym żadnych przeszkód. 

Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący – ale chyba pan nie zgłasza tej kandydatury? 

 

Radosław Kołaciński, ad vocem – panie przewodniczący, szanowny panie radny, który 

od połowy kadencji poprzedniej był wiceprzewodniczącym Rady, tak?, który też ma 

doświadczenie albo mówi, że ma doświadczenie, fakty są zupełnie inne. To jest 

kwestia, że zwrócił się pan, że w imieniu Koła Polska 2050 rekomenduje pan kolegę 
Tomasza Grochowskiego, w związku z tym nie rekomendował pan jako radny Eskan 

Darwich, tylko jako przedstawiciel koła. I takiego koła nie ma w strukturach naszej 

rady, nawet nie ma w statucie. I taki jest błąd formalny, ale to zostawiam z boku, 

wiedzę, itd.  

 

Przewodniczący – myślę, że nie należy mylić doświadczenia z wiedzą. Natomiast 

rozumiem, że to były tylko takie drobne uszczypliwości co do tego, czy dwóch radnych 

to jest koło, wiemy, że na pewno nie jest klub, tak? Bardzo proszę pana radcę 
prawnego, pana Filipa Żelaznego o przybliżenie nam tego problemu. 

 

Filip Żelazny, radca prawny – panie przewodniczący, dziękuję bardzo za danie mi 

szansy zapracowania ciężko i sumiennie na wynagrodzenie. Faktycznie trzeba 

powiedzieć, że w statucie nie ma takiego zapisu, aby istniały zespoły, koła, jest po 

prostu klub rzeczywiście, a więc od strony czysto formalnej to jest racja, więc są kluby. 

I tak jest, natomiast jeśli chodzi o możliwość zgłaszania też oczywiście jest tak, że 

zgłosić może każdy radny innego radnego. W związku z tym rzeczywiście dla pełnej 

jasności, formalności może warto byłoby, aby osoba zgłaszająca no po prostu 

formalnie skorygowała ten wniosek i zgłosiła po prostu w swoim imieniu i rozwiałoby 

to wszelkie wątpliwości. 

 

Eskan Darwich – panie przewodniczący, panie mecenasie, szanowni państwo, wysoka 

rado, ja z przyjemnością i z satysfakcją, jeszcze raz, we własnym imieniu, w imieniu 

radnego Eskana Darwicha zgłaszam radnego Tomasza Grochowskiego na 

przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska i bardzo będzie mi przyjemnie 

współpracować w tej komisji z przewodniczącym. 

 

Tomasz Grochowski wyraził zgodę na kandydowanie. 

 
Wobec braku innych kandydatur, przewodniczący zamknął listę kandydatów na 

przewodniczącego Komisji Środowiska i Gospodarki Komunalnej Rady Miasta 

Kalisza. 
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Następnie pozytywnie przegłosowano kandydaturę radnego Tomasza Grochowskiego 

na przewodniczącego Komisji Środowiska i Gospodarki Komunalnej Rady Miasta 

Kalisza – 14 osób było za, 9 wstrzymało się od głosu (23 radnych obecnych) – 

przewodniczącym Komisji Środowiska i Gospodarki Komunalnej Rady Miasta 

Kalisza został Tomasz Grochowski. 

 

Jednomyślnie pozytywnie przegłosowano projekt uchwały – 23 osoby były za 

(23 radnych obecnych) – przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały. 

 

O zabranie głosu poprosił radny Tomasz Grochowski – panie przewodniczący, 

panowie prezydenci, szanowna rado, drodzy goście, bardzo dziękuję Eskanie za 

rekomendację i państwu radnym za wybór na szefa Komisji Ochrony Środowiska. 

Myślę i jestem przekonany o tym, że głos każdego z państwa na komisji, na tej komisji, 

której będę przewodniczył, będzie słyszalny. Tak jak był w poprzedniej kadencji, kiedy 

piastowałem akurat funkcję przewodniczącego Komisji Rozwoju, o tym chcę państwa 

zapewnić i o to też apelowałem na poprzedniej sesji. No więc myślę, że dialog na tej 

komisji i głos każdego będzie słyszalny, dziękuję bardzo. 

 

Ze względu na konieczność zaopiniowania merytorycznych projektów uchwał przez 

powołane komisje rady, przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy technicznej na 

wprowadzenie danych do systemu e-Sesja, po której w sali 36 odbyło się połączone 

posiedzenie wszystkich komisji rady poza Komisją Rewizyjną oraz Komisją Skarg, 

Wniosków i Petycji, a następnie posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miasta Kalisza. 

 

Ad. 12. ustalenia wynagrodzenia dla Prezydenta Miasta Kalisza. 

 
W związku z wyborem pana Krystiana Kinastowskiego na Prezydenta Miasta Kalisza, 

zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym Rada Miasta Kalisza ustala wynagrodzenie 

Prezydenta Miasta.  

Wysokość oraz składniki wynagrodzenia Prezydenta Miasta określają przepisy ustawy 

o pracownikach samorządowych oraz rozporządzenie Rady Ministrów w sprawie 

wynagradzania pracowników samorządowych. 

 

Głos zabrała radna Magdalena Sekura-Nowicka – szanowny panie przewodniczący, 

wysoka rado, jak najbardziej uzasadnienie co do tego, że pan prezydent powinien 

otrzymywać wynagrodzenie jest rzeczą naturalną, normalną i oczywiście ono się 
zgadza, jeśli chodzi o kwestie powoływanych się w tym uzasadnieniu do propozycji 

uchwały ustawach i rozporządzeniach Rady Ministrów. Natomiast skieruję pytanie 

bezpośrednio może na ręce tutaj pana przewodniczącego z uwagi na to, że to właśnie 

pan pod tym uzasadnieniem się podpisał. Dlaczego przyjmujemy maksymalne stawki 

zarówno wynagrodzenia zasadniczego, jak i maksymalną stawkę dodatku funkcyjnego 

za realizowane zadania? Mam, nie ukrywam, takie poczucie jako osoba z ponad 

20-letnim doświadczeniem biznesowym, że maksymalne wynagrodzenie otrzymują 

ludzie, menedżerowie, zarządzający za konkretne efekty pracy. Jakoś mi tutaj do końca 

nie idzie to w parze z tym, że pan prezydent kieruje pismo do ministerstwa z informacją 
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o tym, że stan finansów miasta jest w opłakanym stanie tak naprawdę. I to my mamy 

teraz jako rada podejmować decyzję o tym, żeby właśnie za takie efekty pracy, a to jest 

nic innego, szanowni państwo, jak jakość zarządzania budżetem, jakość zarządzania 

finansami miasta, wynagradzać pana prezydenta w maksymalnej wysokości. Dodam 

też przy tej okazji, że patrzyłam sobie na inne uchwały w innych miastach 

i w większości miast podobnej wielkości jak nasze albo jeszcze większe, te konkretne 

stawki są wpisane w projekt uchwały. U nas mamy informację tylko o wynagrodzeniu 

zasadniczym, który jest określony konkretną kwotą, brakuje moim zdaniem tutaj 

informacji, że to jest również maksymalna stawka wynagrodzenia zasadniczego. 

Natomiast w punkcie 2, gdzie mamy dodatek funkcyjny w wysokości znów maksymalnej 

przewidzianej w rozporządzeniu, też proponowałabym, aby taka kwota została 

uzupełniona również po przecinku, co daje nam możliwość, nam, akurat ja nie mam 

z tym problemu, bo znam te przepisy, ponieważ sama w codziennej pracy również 
w nich się poruszam, natomiast myślę, że przeciętny mieszkaniec naszego miasta nie 

ma świadomości do końca, jaka jest to konkretnie kwota wynagrodzenia brutto. I takie 

mam pytanie do pana przewodniczącego, czy pan przewodniczący dokładnie jest 

w stanie określić w tej chwili, jaką kwotę brutto będzie zarabiał według tej uchwały 

pan prezydent Kinastowski? I drugie moje pytanie, w jaki sposób chcecie państwo 

ocenić efektywność pracy pana prezydenta? Nie chcę się tutaj powtarzać, bo już 
powiedziałam, jakie ja mam na ten temat zdanie, natomiast jeśli dla państwa to jest 

sytuacja normalna, że za brak efektywności przyznajemy maksymalne wynagrodzenie, 

no to powiem państwu szczerze, że jest to niepokojące z jednej strony, a z drugiej 

strony myślę, że chyba ta debata na temat finansów publicznych, która z naszej strony 

została zaproponowana, jest idealnym momentem na to, żeby spróbować odpowiedzieć 
sobie na pytanie, jakie w naszym mieście są priorytety, tak? Generalnie zasada jest 

taka, że dobry gospodarz zaczyna od siebie. Więc bardzo proszę, panie 

przewodniczący, o odpowiedź na pytanie dotyczące łącznego wynagrodzenia brutto 

pana prezydenta, konkretne kwoty, jak również o to, w jaki sposób efektywność pracy 

pana prezydenta idzie w parze z tymi maksymalnymi stawkami, które są tutaj 

zaproponowane? Dziękuję bardzo. 

 

Maciej Antczak – panie przewodniczący, państwo radni i drodzy przedstawiciele 

Koalicji Dyrek..., przepraszam, Koalicji Obywatelskiej oczywiście, trochę mnie dziwi 

fakt, że tego typu głosy pojawiają się właśnie po państwa stronie. Większość państwa 

klubu ma stanowiska dyrektorskie w instytucjach marszałkowskich. Tak przypadkowo 

się składa, że w Urzędzie Marszałkowskim zarządza państwa partia, czyli Koalicja 

Dyrek..., Koalicja Obywatelska, dlatego też dziwi mnie, że ten głos się pojawia. Pani 

radna tutaj mówi o tym, że przede wszystkim należy patrzeć na jakość zarządzania. 

Myślę, że jakość zarządzania, wbrew sondażom, które były przygotowywane, 

a w zasadzie zlecone przez jedną z instytucji zarządzanych przez Urząd 

Marszałkowski, zarządzaną przez jednego z państwa radnych, została oceniona bardzo 

pozytywnie przez kaliszan. Pierwsza tura, 56%, kaliszanie nie chcą tego, żeby pan 

prezydent Krystian Kinastowski miał obniżane wynagrodzenie, ponieważ 
wynagrodzenie de facto zostaje utrzymane na tym samym poziomie. Nie widzę powodu, 

dla którego pan prezydent miałby po ewidentnie uzyskanym mandacie zaufania, 

stracić swoje wynagrodzenie. Natomiast mam taką propozycję dla państwa, jak już 



23 

 

tutaj mówimy o tym, że to efektywność ma decydować o wysokości wynagrodzenia, 

chciałbym się zwrócić tutaj do pana dyrektora, radnego, dyrektora szpitala, panie 

radny, czy pan również mógłby powiedzieć, jakiej wysokości brutto wynagrodzenie 

miesięcznie pan zarabia? Jak to się wiąże z faktem, że pana instytucja nie jest 

specjalnie szanowana przez mieszkańców Kalisza, co widać ewidentnie, rozmawiając 

z mieszkańcami. Może warto porozmawiać, to pan radny by się dowiedział. Dlatego 

też, reasumując, uważam ten wniosek za dość zabawny w sytuacji, w której mamy do 

czynienia z ugrupowaniem, którego większość radnych jest na stanowiskach 

obsadzonych przez partię polityczną. 
 

Przewodniczący – zwróciłbym tylko uwagę, że bardzo bym prosił o unikanie takich 

wycieczek osobistych i odnoszenia się bezpośrednio do radnych z takimi zarzutami. 

 

Magdalena Sekura-Nowicka – ja w odpowiedzi tutaj do pana Macieja Antczaka 

chciałam tylko powiedzieć, że dzisiaj tutaj na tej sesji Rady Miasta rozmawiamy 

o panu prezydencie Krystianie Kinastowskim. Jak ktoś z nas zostanie prezydentem, to 

pozwólmy, że wtedy będziemy mówić o wynagrodzeniach naszych. To jest pierwsza 

sprawa i tu dziękuję panu przewodniczącemu za dobrą uwagę w mojej ocenie. 

Niemniej jednak ja zadałam po prostu dwa pytania, na które oczekuję odpowiedzi, 

dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący – chciałbym się odnieść do pani pytań, w związku z tym ja odpowiem 

tak. Ja nie mam takiej wiedzy, żebym odpowiedział szczegółowo, jakie są wyliczenia 

w poszczególnych działach, ale mam nadzieję, że odpowie na to pan sekretarz miasta. 

Bardzo proszę pana Cieloszyka o przybliżenie tych danych, dlatego że to po prostu jest 

jego dział, jego pełna wiedza. 

 

Marcin Cieloszyk, sekretarz Miasta Kalisza – panie przewodniczący, szanowni 

państwo, jeżeli chodzi o wynagrodzenie zasadnicze, jest na poziomie 10.770 zł, 

dodatek funkcyjny 3.450 zł, dodatek specjalny 4.266 zł i dodatek stażowy na ten 

moment wynosi 1.504,80 zł, dziękuję. Słucham? Tak, niecałe 20 tys. zł. 

 

Mirosław Gabrysiak – panie przewodniczący, panie prezydencie, wysoka rado, 

szanowni państwo, jakość zarządzania miastem kaliszanie ocenili 7 kwietnia. Państwo 

po 15 października wielokrotnie już zwalniali prezydenta Kinastowskiego. Na 

szczęście tak się nie stało. I ta jakość została oceniona bardzo dobrze już w I turze, 

dziękuję bardzo. 

 

Artur Kijewski, ad vocem – panie przewodniczący, wysoka rado i taka przy okazji 

prośba do państwa, ja nie wiem, może ten głośnik z mojej strony, albo już stary jestem, 

głuchy się robię, czasem bardzo niewyraźnie słychać, nie do końca, niektórzy mówią, 
mówię jeszcze raz, lirycznie, inni mówią szybko, ja się staram mówić prosto do 

mikrofonu, wtedy chyba jest wyraźniej. Taka prośba, tylko tak, przepraszam, rzuciłem 

na marginesie. Natomiast jeśli chodzi o sprawy wynagrodzenia, szanowna pani 

koleżanko radna, ja powiem w ten sposób, jak przed chwilą powiedział pan Gabrysiak, 

to jest jakby jeden z czynników dotyczących wynagrodzenia. Tutaj też rozmawialiśmy, 
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jest to kwestia otrzymania absolutorium, kwestia wszystkich innych ocen, które składa 

rada i czy to jest dużo, pytanie? To nie jest dużo, uważam. Jeżeli prezydent, budżet 

Kalisza to jest 800 mln zł, tak?, jeżeli prezydent odpowiada za taki budżet, a siedzący 

tutaj, już nie będę mówił, nie podam nazwiska, nazwisk, zarabiali, czy zarabiają 

więcej, czy na równi albo z panem prezydentem, a odpowiedzialność ich jest na 

poziomie, powiedzmy, 2 mln zł – 3 mln zł, no to o czym, szanowni państwo, tu 

mówimy? To samorządowcy, tak samo porównując, pytałem się tutaj kolegi Andrzeja, 

też był radnym wojewódzkim, prawda?, to jest też samorząd, też tam są stawki takie, 

jakie są. I to nie jest, że tam jakby wszyscy sobie... Nasze diety radnych chyba są na 

poziomie 90%, a w Urzędzie Marszałkowskim jest 100% maksymalnej stawki, chyba 

100%. Już nie będę tam z litości mówił o zarządzie województwa, itd., bo pewnie też są 
to stawki maksymalne. Dlatego jakby patrząc już obiektywnie, mieszkańcy, Rada 

Miasta, itd., to są podmioty i organy, które oceniają pracę prezydenta. Jeżeli będzie 

rzeczywiście pan prezydent w tym nowym rozdaniu, jak państwo zwracacie uwagę, 
jakby zarządzanie miastem będzie szło w złym kierunku, bo to by trzeba też patrzeć na 

wskaźniki i różne inne rzeczy i będzie widać to i mieszkańcy będą wyrażali tą swoją 
wolę poparciem takim, a nie innym, no to wtedy można sobie przy następnym gdzieś 
tam kiedyś rozważać. Natomiast na dzień dzisiejszy zakładanie z góry, że jest to źle, no 

to w zasadzie można by powiedzieć, każdemu można by przyczepić, że może zarabia za 

dużo. To jest taka dosyć sprawa tutaj dyskusyjna i były różne głosy. Kolega Antczak 

poruszył to też w jakimś tam innym kontekście, więc ja uważam, że to wcale nie jest 

dużo, bo paradoks polega na tym, że często było tak, że prezydenci miast czy 

samorządowcy zarządzający zarabiali mniej od szefów spółek miejskich czy gminnych. 

No to o czym tu mówimy, tak? A odpowiedzialność, a skala jakby tego, co ponosi 

odpowiedzialność, no taka prawda. No chyba mam rację, tak? No wiem, no to dlatego 

jest taka stawka i myślę, że ona jakby nie jest wzięta, gdyby to był pierwszy, początek, 

zaczynamy, nowy prezydent, nowe rozdanie, no rzeczywiście, ale to już jest jakby 

drugie podejście, pan prezydent uzyskał mandat społeczny zdecydowanie wygrywając, 

więc chyba to wynagrodzenie nie jest jakieś szokujące, bo mieszkańcy pokazali kogo 

chcą i komu chcą płacić. Dziękuję. 
 

Przewodniczący – myślę, że wszyscy radni mają prawo do własnego zdania, jeżeli 

chodzi o ocenę pracy pana prezydenta. Rozumiem, że część radnych podziela opinię 
dobrej pracy, inni mają odmienne zdanie. 

 

Dariusz Grodziński, ad vocem – dziękuję serdecznie za udzielenie głosu. Ja bym też 
tak apelował i oponował, żebyśmy rozmawiali tutaj spokojnie i merytorycznie i na 

temat, a nie obok tematu. Parę wycieczek tutaj osobistych było, właściwie to tylko tak, 

żeby pokazać pewną różnicę, postanowiłem zabrać głos, bo jest odniesienie do 

samorządu województwa, do marszałka, do radnych, no i chciałbym też się do tego 

odnieść, że tam w województwie inwestycje są na poziomie 40% wydatków 

budżetowych ogółem, u nas jest 8% wydatków ogółem za poprzedni rok. 

W województwie zadłużenie jest na poziomie 11% wydatków budżetowych ogółem, 

u nas w tej chwili, nie wiem, 38, skorygujcie mnie, plus minus 1 punkt procentowy, tak 

może być. Te zliczone wydatki inwestycyjne, wydatki majątkowe z czterech dowolnie 

wybranych lat, a chyba nawet z piątym także dołożonym, ale te cztery, to jest mniej niż 
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cztery lata kadencji prezydenta Sapińskiego i mniej niż ostatnie cztery lata kadencji 

prezydenta Pęcherza, a pamiętajmy o zmianie wartości pieniądza w czasie. Więc jeżeli 

mówimy o samych parametrach ekonomicznych, no to prawda jest taka, jaka jest, jakie 

pokazują liczby i takie są fakty, z którymi nie będziemy dyskutowali. Ja też żałuję, że 

pierw nie rozmawiamy o stanie finansów miasta, nie ma debaty, tylko jest debata na 

temat stanu finansów pana Krystiana Kinastowskiego, dziękuję. 
 

Artur Kijewski, ad vocem – panie przewodniczący, chciałem tylko powiedzieć koledze, 

że porównywanie zadań samorządu gminy i powiatu do zadań samorządu 

województwa to są troszeczkę dwie inne rzeczy. Liczba instytucji, ale pieniądze są, pan 

przyzna, że pan jako kierownik jednostki, którą prowadzi marszałek, zarabia znacznie 

więcej niż kierownik jednostki kulturalnej, której prowadzi prezydent. Więc proszę nie 

brać tego, że tak powiem, tylko tak w jedną stronę. A jak już pan tak się powołuje na 

historię i na inne rzeczy, to powiem panu, rzeczywiście była inna wartość pieniądza 

i ja np. sobie nie przypominam w czasie kadencji, kiedy ja byłem, żebym dostawał 

np. kilometrówkę lub nagrody w wysokości kilku tysięcy, tak jak to było wcześniej 

w kadencji 2010-2014. Było, proszę sprawdzić, ostatnie nagrody. Można, do 

sprawdzenia, to wszystko jest w budżecie. Więc pan mówi tu o pewnych 

oszczędnościach, że inna wartość pieniądza, no tutaj nie ma co wchodzić w szczegóły. 

Na dzień dzisiejszy jest mandat prezydenta, otrzymał wynagrodzenie takie, bo po 

pięciu latach jest tak jak jest i pan prezydent ma silny mandat społeczny. Mieszkańcy 

zdecydowali i radni będą nad tym głosować. Także nie ma co tutaj tego rozdrabniać, 
tylko trzeba po prostu powiedzieć to w ten sposób, jak było to przed chwilą 
przedstawiane. A trzeba na jakimś przykładzie się czasem oprzeć, no bo musi być jakaś 
skala porównawcza. 

 

W związku z powyższym radni pozytywnie przegłosowali projekt uchwały – 14 osób 

było za, 6 przeciw (20 radnych obecnych, nieobecni podczas głosowania – Anita 

Kaczorowska, Marcin Małecki i Marcin Strzelec) – przewodniczący stwierdził 

przyjęcie uchwały. 

 

Ad. 13. zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok. 

 
Szczegółowe informacje o zmianach w budżecie na 2024 rok, sporządzonych na 

podstawie wniosków naczelników wydziałów, kierowników biur, dyrektorów 

jednostek są zawarte w uzasadnieniu projektu uchwały. 

 

Autopoprawkę do projektu uchwały radni otrzymali 21 maja. 

 

Projekt uchwały wraz z autopoprawką w części merytorycznej pozytywnie 

zaopiniowały komisje: Komisja Edukacji, Kultury i Sportu; Komisja Rodziny, 

Zdrowia i Polityki Społecznej; Komisja Prawa, Porządku Publicznego oraz Samorządu 

Osiedlowego; Komisja Rozwoju, Mienia Miasta i Integracji Europejskiej oraz Komisja 

Środowiska i Gospodarki Komunalnej, natomiast całościowo projekt uchwały wraz 

z autopoprawką pozytywnie zaopiniowała Komisja Budżetu i Finansów Rady Miasta 

Kalisza. 
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Wobec braku wątpliwości radni najpierw pozytywnie przegłosowali autopoprawkę – 

14 osób było za, 6 wstrzymało się od głosu (20 radnych obecnych, nieobecni podczas 

głosowania – Anita Kaczorowska, Marcin Małecki i Marcin Strzelec). 

 

Pozytywnie przegłosowano również projekt uchwały wraz z autopoprawką – 14 osób 

było za, 6 wstrzymało się od głosu (20 radnych obecnych, nieobecni podczas 

głosowania – Anita Kaczorowska, Marcin Małecki i Marcin Strzelec) – 

przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały wraz z autopoprawką. 
 

Ad. 14. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Miasta Kalisza na lata 2024-

2043. 

 
Podjęcie uchwały dotyczy urealnienia wartości budżetowych w załączniku Nr 1 oraz 

zmian w załączniku Nr 2 pod nazwą Wykaz przedsięwzięć do WPF, które 

wprowadzono na podstawie wniosków naczelników wydziałów oraz kierowników 

jednostek. 

 

Autopoprawkę do projektu uchwały radni otrzymali 21 maja. 

 

Projekt uchwały wraz z autopoprawką w części merytorycznej pozytywnie 

zaopiniowały komisje: Komisja Edukacji, Kultury i Sportu; Komisja Rodziny, 

Zdrowia i Polityki Społecznej; Komisja Prawa, Porządku Publicznego oraz Samorządu 

Osiedlowego; Komisja Rozwoju, Mienia Miasta i Integracji Europejskiej oraz Komisja 

Środowiska i Gospodarki Komunalnej, natomiast całościowo projekt uchwały wraz 

z autopoprawką pozytywnie zaopiniowała Komisja Budżetu i Finansów Rady Miasta 

Kalisza. 

 

Wobec braku wątpliwości radni najpierw pozytywnie przegłosowali autopoprawkę – 

14 osób było za, 6 wstrzymało się od głosu (20 radnych obecnych, nieobecni podczas 

głosowania – Anita Kaczorowska, Marcin Małecki i Marcin Strzelec). 

 

Pozytywnie przegłosowano również projekt uchwały wraz z autopoprawką – 14 osób 

było za, 6 wstrzymało się od głosu (20 radnych obecnych, nieobecni podczas 

głosowania – Anita Kaczorowska, Marcin Małecki i Marcin Strzelec) – 

przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały wraz z autopoprawką. 
 

Ad. 15.  zlecenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Kalisza zbadania 
skargi pani █████████████* na dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 18 im. 

Janusza Kusocińskiego w Kaliszu. 

 
Rada Miasta Kalisza zgodnie z Kodeksem postępowania administracyjnego i ustawą 
o samorządzie gminnym jest organem właściwym do zlecenia Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji szczegółowego zbadania skargi pani █████████████* na 

dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 18 im. Janusza Kusocińskiego w Kaliszu. 

Projekt uchwały pozytywnie zaopiniowała Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miasta Kalisza. 
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Wobec braku uwag dotyczących projektu uchwały, jednomyślnie pozytywnie go 

przegłosowano – 20 osób było za (20 radnych obecnych, nieobecni podczas 

głosowania – Anita Kaczorowska, Marcin Małecki i Marcin Strzelec) – 

przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały. 

 
Ad. 16. zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej 

na dofinansowanie kosztów inwestycji proekologicznych realizowanych przez 

podmioty niezaliczone do sektora finansów publicznych oraz jednostki sektora 

finansów publicznych będące gminnymi lub powiatowymi osobami prawnymi. 

 
Zgodnie z przepisami ustawy Prawo ochrony środowiska do zadań powiatów i zadań 

własnych gmin należy finansowanie ochrony środowiska i gospodarki wodnej 

w zakresie przedsięwzięć związanych m. in. z ochroną wód i ochroną powietrza.  

Z uwagi na wejście w życie Rozporządzenia Komisji Unii Europejskiej w sprawie 

stosowania art. 107 i 108 Traktatu o funkcjonowaniu Unii Europejskiej do pomocy 

de minimis, zachodzi konieczność zmiany zapisów dotyczących udzielania pomocy 

de minimis oraz zapisów załączników do dotychczasowej uchwały. 

Projekt uchwały omówiły i pozytywnie zaopiniowały komisje: Komisja Rozwoju, 

Mienia Miasta i Integracji Europejskiej; Komisja Środowiska i Gospodarki 

Komunalnej oraz Komisja Budżetu i Finansów Rady Miasta Kalisza. 

 

Wobec braku uwag dotyczących projektu uchwały, jednomyślnie pozytywnie go 

przegłosowano – 20 osób było za (20 radnych obecnych, nieobecni podczas 

głosowania – Anita Kaczorowska, Marcin Małecki i Marcin Strzelec) – 

przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały. 

 

Ad. 17. zmieniającej uchwałę w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia 

handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz uchwalenia 

regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu na detalicznych targowiskach 

miejskich. 

 
Z uwagi na planowaną konieczność wyłączenia targowiska miejskiego mieszczącego 

się przy ul. 3 Maja i co jest z tym związane zamknięcia placu targowego z eksploatacji 

na czas przeprowadzenia modernizacji, Miasto Kalisz podjęło decyzję o wyznaczeniu 

zastępczego miejsca pod tymczasowe targowisko miejskie.  

W celu zapewnienia osobom trudniącym się handlem Miasto Kalisz, na czas 

prowadzenia modernizacji, za zgodą właściciela terenu, pod tymczasowe targowisko 

wyznaczyło teren znajdujący się przy ul. Majkowskiej 28.  

Projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały komisje: Komisja Rozwoju, Mienia Miasta 

i Integracji Europejskiej; Komisja Środowiska i Gospodarki Komunalnej, a także 

Komisja Budżetu i Finansów Rady Miasta Kalisza. 

 

Wobec braku uwag dotyczących projektu uchwały, jednomyślnie pozytywnie go 

przegłosowano – 20 osób było za (20 radnych obecnych, nieobecni podczas 

głosowania – Anita Kaczorowska, Marcin Małecki i Marcin Strzelec) – 

przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały. 
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Ad. 18. zmiany „Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie 

ulic: Zachodniej i Metalowców”. 

 
Przedmiotem zmiany jest plan przyjęty uchwałą Rady Miasta Kalisza z września 

2020 r.  

Obszar objęty zmianą planu ma powierzchnię prawie 91 ha. Położony jest 

w południowej części Kalisza pomiędzy ulicami: Sulisławicką, Metalowców 

i Sąsiedzką a rzeką Piwonią, której brzeg stanowi część jego południowej granicy. 

Obejmuje południowo-zachodnią część osiedla Zagorzynek i wschodni kraniec osiedla 

Szczypiorno. Obecnie teren jest w dużej części niezabudowany, a dominującą formą 
użytkowania są tereny rolnicze. Niewielka część terenu zabudowana jest budynkami 

magazynowymi i biurowymi. Na przedmiotowym terenie zlokalizowana jest także 

Specjalna Strefa Ekonomiczna Podstrefa Kalisz. 

Projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały komisje merytoryczne: Komisja Rozwoju, 

Mienia Miasta i Integracji Europejskiej; Komisja Środowiska i Gospodarki 

Komunalnej, a także Komisja Budżetu i Finansów Rady Miasta Kalisza. 

 

Wobec braku uwag dotyczących projektu uchwały, jednomyślnie pozytywnie go 

przegłosowano – 20 osób było za (20 radnych obecnych, nieobecni podczas 

głosowania – Anita Kaczorowska, Marcin Małecki i Marcin Strzelec) – 

przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały. 

 

Ad. 19. uchwalenia „Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego zespołu 

zabudowy osiedla Dobrzec”. 

 
Plan miejscowy sporządzony został w następstwie podjęcia uchwały Rady Miasta 

Kalisza z września 2023 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia „Miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego zespołu zabudowy osiedla Dobrzec”.  

Plan nie narusza ustaleń „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta Kalisza”, w którym dla obszaru opracowania ustalono kierunek 

zagospodarowania pod tereny lokalizacji obiektów handlowych o powierzchni 

sprzedaży powyżej 2000m2. Plan dotyczy częściowo zainwestowanego obszaru 

o powierzchni ok. 3,2 ha, obejmującego teren położony w rejonie Al. Wojska 

Polskiego oraz ulic Marii Skłodowskiej – Curie i Biskupickiej.  

Projekt uchwały pozytywnie zaopiniowały komisje: Komisja Rozwoju, Mienia Miasta 

i Integracji Europejskiej; Komisja Środowiska i Gospodarki Komunalnej, a także 

Komisja Budżetu i Finansów Rady Miasta Kalisza. 

 

Przewodniczący – ponieważ nie wydano opinii w tej sprawie przez komisje, ja 

miałbym prośbę do pana prezydenta o przybliżenie nam może tutaj tego projektu 

uchwały, ponieważ w międzyczasie pojawiły się pewne elementy, które nie mieliśmy do 

wglądu na tychże połączonych komisjach. Bardzo proszę. 
 

Mateusz Podsadny, wiceprezydent Miasta Kalisza – panie przewodniczący, panie 

wiceprzewodniczący, wysoka rado, otóż na komisjach powstały wątpliwości, więc ja 

bym chciał jeszcze raz poprosić panią naczelnik, żeby przedstawić nam założenia 
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i informacje i chciałbym, żeby dzisiaj ta uchwała została przegłosowana. Poproszę 
panią naczelnik. 

 

Agnieszka Wypych, zastępca naczelnika Wydziału Budownictwa, Urbanistyki 

i Architektury – szanowny panie przewodniczący, wysoka rado, tak jak powiedziałam 

na komisji, jestem w posiadaniu materiałów, które wizualizują te inwestycje. 

Z założenia chodzi o przebudowę istniejącego obiektu, stąd tutaj przyznam, nie było 

założenia, żeby z tą inwestycją był jakikolwiek problem. Głównie ze względu na to, że 

jak wygląda budynek po byłym Tesco, wszyscy widzimy. Chodzi o to, żeby po pierwsze 

przywrócić te funkcje w tym miejscu, po drugie sprawić, żeby ten budynek wyglądał 

estetycznie, nowocześnie i z założenia tak ma właśnie wyglądać. Jeżeli ktokolwiek 

z państwa miałby ochotę teraz zapoznać się z tymi materiałami, to oczywiście są one 

do wglądu. Kolejną kwestią jest, że nie dotarły do mnie żadne niepokojące sygnały 

w zakresie tej uchwały, czy to na etapie przekazania państwu, czy ewentualnie nawet 

prowadzenia całej procedury zmierzającej do uchwalenia tego planu. Stąd z założenia 

tutaj być może błędnie wyszliśmy, że nie będzie problemu z przyjęciem tej uchwały. 

Chciałabym też nawiązać do tutaj możliwości obecności inwestora. Wszystko to, 

o czym powiedziałam przed chwilą skłoniło nas do decyzji, w której nie został 

zaproszony na dzisiejsze obrady. Uzyskałam też szczegółowe informacje co do kwestii, 

dlaczego tak, w takim, najlepiej byłoby, żeby ta uchwała została dzisiaj przyjęta, 

mianowicie kwestia wygląda w ten sposób, że inwestor pozyskuje środki z Funduszu 

Inwestycyjnego, są zawarte umowy intencyjne z najemcami przyszłych lokali, więc to 

wszystko już się zadziało. Plan biznesowy zakłada wykonanie tej inwestycji do końca 

przyszłego roku, stąd ten pośpiech. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący – czy jakieś pytania, mamy uwagi, bo na posiedzeniu połączonych 

komisji były zapytania dotyczące wizualizacji. Wiem, że pani naczelnik jest 

w posiadaniu pełnych tych danych dotyczących wizualizacji. Nie wiem, czy technicznie 

jesteśmy przygotowani do tego, żeby to akurat wyświetlać, natomiast myślę, że 

państwo radni możecie podejść albo do państwa zostanie dostarczona ta wizualizacja. 

W związku z tym będzie można podjąć decyzję przy odrzuceniu lub zatwierdzeniu tej 

uchwały. 

 

Artur Kijewski – panie przewodniczący, wysoka rado, w związku z tym, że są 
materiały, jest pani naczelnik, jakby jeśli chodzi o teraz w czasie trwania sesji pewne 

rzeczy, może nie będzie to wygodnie, żeby przedstawić, chciałem zgłosić prośbę o parę 
minut przerwy, żeby radni mogli to, te rzeczy tutaj zobaczyć, materiały, które ma pani 

naczelnik i żeby po tym wznowić sesję i obrady nad tym punktem. To pan 

przewodniczący decyduje, dziękuję. 
  

Dariusz Grodziński, chcąc zgłosić wniosek formalny – szanowni państwo, wysoka 

rado, ja chciałbym powtórzyć wniosek formalny z trzech komisji, które przed 

chwileczką obradowały, żeby zdjąć z porządku obrad tą uchwałę i chciałbym, żebyśmy 

to przegłosowali. Każdy miał różne motywacje, tutaj też radni Prawa 

i Sprawiedliwości chcieli spotkać się z inwestorem, rozmawiać o układzie 

komunikacyjnym, o offsecie, o innych rzeczach i to także jest zasadne. Mnie towarzyszy 
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zupełnie inna intencja, przyznam szczerze. Ja po prostu nie zgadzam się tam 

z przywracaniem funkcji handlu wielkopowierzchniowego. Moim zdaniem tam 

powinniśmy zadbać, żeby ten teren przeznaczyć na budownictwo wielomieszkaniowe, 

bo handlem wielkopowierzchniowym nie zbudujemy 100-tysięcznego Kalisza, 

a zwiększaniem substancji mieszkaniowej mamy szansę odzyskać status miasta 

100-tysięcznego. I to, że ktoś ma inne plany, że pobuduje tam galerię handlową, to jest 

jedno, to jest czyjeś, a to jak my powinniśmy zarządzać naszym miastem i kierunkami 

jego rozwoju, to jest zupełnie drugie. I chciałem powiedzieć, że był taki przykład 

odnośnie terenu po Tekni, gdzie też nas bombardowano tematami, że tam może 

powstać tylko i wyłącznie handlowy obiekt wielkopowierzchniowy, że nic innego się 
nie przyjmie, bo to za drogie tereny, nie będzie tam żadnych mieszkań. Jako Rada 

Miasta bardzo konsekwentnie poprowadziliśmy ten temat i postawiliśmy na swoim. 

Trzeba było chwileczkę poczekać i tam wiemy, że będzie, tam będą obiekty mieszkalne 

w końcu budowane, coś co się wkomponuje w tą część miasta i tak samo tam uważam, 

że powinna być funkcja mieszkaniowa tam zapewniona, a funkcja handlowa jest tam, 

funkcji handlowych jest tam pod dostatkiem, naprzeciwko jest Makro, z tyłu jest 

Biedronka, za chwileczkę pojedziemy dalej to są dwie galerie handlowe, mini parki, ta 

galeria „Na Wzgórzu”, pojedziemy w lewo mamy „Kalinkę”, mamy Kaufland I, 

w lewo Kaufland II i mamy tam Aldi, mamy Lidl, tam jest po prostu duże natężenie 

handlowe, a dla nas, chcąc pracować nad wielkim 100-tysięcznym Kaliszem, funkcja 

mieszkaniowa powinna być absolutnym priorytetem i to jest powód, dla którego ja się 
też nie zgadzam z tym planem zagospodarowania przestrzennego i to jest mój powód, 

dla którego proszę o przegłosowanie zdjęcia tego z porządku obrad i nadania nowego 

toku tym pracom. Dziękuję. 
 

Kamila Majewska, ad vocem – odnośnie słów tutaj kolegi Dariusza Grodzińskiego, ja 

powiem, że to by było straszne, strasznie niepoważne i niestabilne. Jeśli inwestor kupił 

już ten teren z określonym przeznaczeniem na handel, zapłacił za metr kwadratowy 

określoną kwotę pieniędzy, to robienie tego typu numeru po powodowałoby, że 

wyglądałoby miasto jako bardzo niepoważne i w ten sposób byśmy każdego kolejnego 

inwestora odstraszali. Dziękuję bardzo… Jeszcze dodam, że w mieście również zależy 

nam na miejscach pracy. 

 

Dariusz Grodziński, ad vocem – ad vocem do pani radnej, ale co kupił, to zapłacił. 

Kupił, zapłacił i chce robić coś niezgodnego z planem zagospodarowania i prosi nas, 

żebyśmy zmienili pod jego dyktando. No to co tu jest niepoważnego? To chyba prędzej 

on może jest odrobinkę zbyt wyrywny, nazwijmy tak ogólnie, bo musimy zmienić ten 

plan pod jego plany. A ja uważam, że powinniśmy zmienić plan pod potrzeby miasta 

Kalisza i zapewnić tam funkcję mieszkaniową. Takie jest moje stanowisko i takie jest 

moje zdanie, dziękuję. 
 

Eskan Darwich, ad vocem – panie przewodniczący, wysoka rado, w poprzedniej 

kadencji, i to pod koniec, podjęliśmy jako rada uchwałę, żeby powstał podobny 

budynek przy Majkowskiej. I pan Grodziński wtedy zagłosował za. Moje pytanie jest 

następujące, czym będzie się różnił ten budynek, który ma powstać przy Majkowskiej 

od tego budynku, który ma powstać przy Alei Wojska Polskiego? Dlaczego głosował 
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pan tam za, a tu pan jest przeciwko? Być może argumentacja jest dobra, tylko 

chciałbym zapoznać się z argumentacją, dziękuję. 
 

Artur Kijewski, ad vocem – panie przewodniczący, wysoka rado, pierwotnie, znaczy 

mieliśmy dyskutować właśnie o obiekcie i jego przeznaczeniu, itd. Panie Dariuszu, 

kolego, jeżeli pan chce wiedzieć, już pan jest na tyle dorosły, żeby w Kaliszu 

przybywało mieszkańców, to pan wie, co się przede wszystkim powinno robić. 
A mieszkanie za 500 tys. zł czy za 300 tys. zł, jak pan mówi, u prywatnego dewelopera, 

to jak pan wie, ile osób w Kaliszu stać na to mieszkanie, to może pan powie tym 

ludziom, jak mają na to środki zdobyć. Bo się pięknie mówi, ale przede wszystkim 

trzeba robić. A najlepiej, gdyby to mówi ludzie, którzy też patrzą i widzą, jakie 

możliwości mają inni ludzie. Bo dobrze się patrzy z czwartego piętra, jak się ludzie 

topią na dole. Więc próbujmy pewne rzeczy rozwiązać. Ja powiem tak, podtrzymuję to, 

co mówiłem na komisji, nie będą ludzie chcieli mieszkać przy ulicy dwupasmowej, żeby 

przy samej, gdzie jest duży ruch. I pan chce tam budować, niech pan popyta się, 
zresztą pan też, z tego co wiem, to mieszka na spokojnej uliczce. To może pan sobie 

tam postawi dom, jeżeli pan by chciał. Piękna okolica, będzie pan miał blisko do 

Żabki. Przecież jaki problem? Czy tam do Biedronki? Naprawdę, przestańmy wreszcie 

wymyślać, tylko podawajmy konkrety. W Kaliszu nie przybędzie mieszkańców z tego 

powodu, że pan wybuduje blok deweloperski, tylko miasto musi w tym uczestniczyć. 
A miasto nie może uczestniczyć w terenie, który jest prywatny. To jest prywatny 

właściciel i jego decyzja, komu on ten teren sprzeda będzie taka. My powinniśmy 

prowadzić taką politykę, żeby stwarzać dla ludzi warunki lub pomóc tym, którzy nie 

mogą. Bo fajnie się mówi, jak się ma, ale jak się ma, to trzeba też pokazać rozwiązania 

tym, którzy nie mają. A nie mówienie, takiej górnolotne opowieści. Pewnie, że ja bym, 

kto to by nie chciał z nas, żeby mieszkania ludzie mieli? Tylko tam, pokażmy tam 

mieszkania, gdzie jest to możliwe, a nie, że opowiadamy sobie ogólne takie jakieś 
treści. To do niczego nie prowadzi. 

 

Dariusz Grodziński, ad vocem – szanowni państwo, ja w trybie ad vocem do radnego 

Eskana Darwicha, bo konkretnie merytorycznie rozmawia, a pan Artur Kijewski mija 

się z merytoryką, więc nie będę się odnosił. Panie radny, na ulicy Majkowskiej tam 

dominuje teren przemysłowy, czy często bardzo poprzemysłowy. I po prostu funkcja 

tam handlowa z elementem jakiejś rozrywkowej, tylko może dodać tam uroku 

i rozprężyć to wszystko, a w najbliższej okolicy obiektami handlowymi są tam Galeria 

„Tęcza” i targowisko teraz pod „Tęczą”, które pracujemy, żeby w jakieś perspektywie 

czasu było przeniesione. Natomiast Dobrzec pełni funkcje przede wszystkim 

mieszkalne i ja tutaj upatruję wielkiej, wielkiej różnicy, a mieszkania oczywiście 

powinniśmy budować także komunalne. To jest wielka bolączka Kalisza i niedostatek, 

że tego nie robimy, no ale trudno. A mieszkania na rynku komercyjnym mimo wszystko 

wyprzedają się w Kaliszu na pniu, czyli jest taka potrzeba. Taka jest moja motywacja 

merytoryczna. Bardzo lubię merytoryczną rozmowę i dziękuję panu radnemu za nią. 
Dziękuję. 
 

Karolina Skrzypczyńska, ad vocem – szanowny panie przewodniczący, szanowna 

rado, ja tylko odniosę się do uzasadnienia uchwały, która zostaje poddana pod 
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głosowane dzisiaj, gdzie wskazane jest wprost, że nie zmieniamy planu przeznaczenia 

tego terenu z usługowego, z zabudowy mieszkaniowej na usługową, tylko tam już, 
wysoki sądzie, przepraszam, zawodowo, wskazuje, że miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego nie narusza ustaleń studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Kalisza, którego przyjęto 

uchwałą sesji Rady Miasta z 26 września 2019 r. W tej uchwale dla tego obszaru 

właśnie ustalono zagospodarowanie na tereny lokalizacji obiektów handlowych 

o powierzchni sprzedaży powyżej 2000, więc ja rozumiem, że tym razem jest to po 

prostu kontynuacja tego, co szanowni państwo radni uchwalili już na poprzednich 

sesjach w 2019 r., dziękuję. 
 

Andrzej Plichta – panie przewodniczący, panie prezydencie, wysoka rado, zgłosiłem 

się bardzo dawno do tej dyskusji. W międzyczasie właściwie pewne działa się już 
chyba wypaliły, natomiast ja pozwolę sobie jeszcze w dwóch sprawach. Po pierwsze 

zacznę od podziękowania pani mecenas. To jest konkret. Nic nie robimy, żadnej 

rewolucji. Po prostu tak jest i koniec. Druga sprawa, dziękuję pani naczelnik. 

Powiedziała, że są takie materiały, są takie materiały do wglądu. I po trzecie, 

szanowni państwo, wywoływana tutaj była Teknia. No i fajnie, gdzie Teknia powstała? 

Ile pracy mamy w Kaliszu z tego? Miasto, żeby się rozwijało, oczywiście, że są 
potrzebne mieszkania, ale na te mieszkania trzeba zarobić. Więc to tak tylko gwoli 

ścisłości, że gdy widziałem teraz tą wizualizację, to jest wjazd też do Kalisza, to też jest 

bardzo ważne, jak się postrzega Kalisz, gdy do niego wjeżdżamy. Czy są pola, 

chaszcze i inne rzeczy, czy są właśnie galerie i inne rzeczy, które mobilizują do tego, 

żeby do tego miasta przyjechać, wjechać, itd. Miasto to nie jest pole, żeby tam siać 
pszenicę, czy nawet można wszędzie wybudować domy. Tylko po pierwsze trzeba mieć 
za co. A jeśli chodzi już o mieszkalnictwo, to już wyprzedzę historię, ale w najbliższym 

czasie przedstawię pewien projekt na może nie do końca rozwiązanie sprawy 

mieszkaniowej, ale na pewno na zmianę sprawy mieszkaniowej, bo ta deweloperka to 

już jest coś strasznego. Szanowni państwo, no, jak można doprowadzać do takiej 

sytuacji, że młodzi ludzie nie są w stanie po pierwsze wziąć kredytu, bo nie zarabiają 

takich pieniędzy, żeby bank im tego kredytu udzielił, a po drugie za wynajem 

mieszkania mają płacić mniej więcej tyle samo, ile by płacili za kredyt. Więc ja jestem 

za tym, aby tą uchwałę przyjąć i tyle, szanowni państwo. 

 

Tomasz Grochowski – panie przewodniczący, panie prezydencie, drodzy państwo 

radni, to tak na marginesie, Darku, ja jestem wrogiem dużym umiejscawiania 

mieszkań przy tak ruchliwej drodze. Ja już jak widzę mieszkańców biegających 

Szlakiem Bursztynowym, szczerze mówiąc, życzę im długiego zdrowia, bo bieganie to 

już jest zła rzecz, uważam, w takich warunkach, a mieszkanie to jest rzecz jeszcze 

gorsza. To tak na marginesie. Szanujmy inwestorów, którzy chcą złotówkę 
zainwestować w Kaliszu. To po pierwsze. Kilka faktów. Strasznie straszy ten budynek 

i to próbowaliśmy ze Sławkiem Matczakiem ustalić, ile to lat, ale to już będzie chyba 

kilkanaście lat, tak? To po pierwsze. Kiedy się zgłosił przed tym, który aktualnie 

zainwestował, jakiś inwestor zainteresowany tym obiektem? Był w ogóle taki? Nie 

było. Kolejny fakt. No więc to są fakty, które mówią, że naprawdę powinniśmy 

szanować i wspierać ten podmiot, który rzeczywiście w tym miejscu chce pieniądze 
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zainwestować. I to tyle. Także zostawiam to do przemyślenia. Oczywiście rzeczy, 

o których mówiliśmy na komisjach są ważne. I wniosek jest taki, no musimy coś 
zmienić w procedowaniu tego typu spraw. Bo jeżeli radni rzeczywiście dowiadują się 
w takim momencie, a jest dużo pytań, no to gdzieś, nie wiem, czy to przy wyborach 

został popełniony błąd, gdzieś na komisjach wcześniej, rozumiem, ta sprawa była 

dyskutowana, czy to pierwszy raz dopiero dzisiaj? Pierwszy raz, tak? No to też by 

trzeba z tego wniosek wyciągnąć na przyszłość, no bo rzeczywiście zgadzam się z tym, 

że padło wiele ciekawych pytań, powinny być one, w jakiś sposób odpowiedzi powinny 

paść. Natomiast z drugiej strony jesteśmy w momencie takim, gdzie z tego, co państwo 

mówią, pan prezydent i pani naczelnik, no ta decyzja jednak powinna być powzięta jak 

najszybciej. No więc życzę tutaj dobrej decyzji, natomiast jeszcze raz powiem, 

szanujmy tych, którzy jednak jako pierwsi po wielu latach chcą w tym miejscu zrobić 
coś dobrego. Dziękuję. 
  

Artur Kijewski – panie przewodniczący, wysoka rado, tak tutaj pan kolega szanowny 

zachwalał ten teren pod budownictwo mieszkaniowe. Ja pozwoliłem sobie spojrzeć 
poza tym, że na tyle będzie, rozbudowywane będą bloki, natomiast od strony ulicy 

będą mieszkańcy ewentualnych tych domów mieli cudowny widok na składnicę 
materiałów budowlanych, na „Jump Planet”, przepraszam, że wymieniam firmy, ale to 

nie jest krypto-reklama, na Makro, na salony Volkswagena, na pobliski przy ulicy 

Biskupickiej zakład produkcji zapachów, itd., itd. Ja tam nie widzę jakichś możliwości 

i potencjału. To niczym się praktycznie nie różni od Majkowskiej. Jest to teren 

handlowo-usługowy i produkcyjny, więc tutaj rzeczywiście jakby ta, bo pierwotna 

dyskusja na komisji naszej, przypominam, dotyczyła, co będzie na terenie tego jakby 

całego punktu, tak? Jakie to będą obiekty? I gdy rozmawialiśmy o ulicy Majkowskiej, 

to była rozmowa, że będą to handlowo-usługowe, tak?, różnego rodzaju. Jeżeli to tak 

wyglądać ma, jak ma wyglądać, to zapraszam państwa, znowu przepraszam, użyję 
nazwy, na „Kalinkę”, żebyście państwo zobaczyli, co tam się dzieje i żeby była 

jasność, tam nie wszyscy są, nie są to głównie mieszkańcy osiedla, bo tam można 

wszystkie rejestracje okoliczne spotkać. I rzeczywiście jest to, widać, że jest akurat 

potrzeba tego, bo gdyby tak było, to rzeczywiście jakby to może było postawione 

w środku osiedla, w centrum, gdzieś tutaj, to mógłbym powiedzieć, że ten mniejszy 

handel umiera. Jeśli chodzi o mniejszy handel w centrum, to jest w ogóle inny temat. 

Mamy na to pomysł, kiedyś już tam wspominaliśmy podczas kampanii wyborczej. 

I dobrze by było, gdybyśmy już przechodzili w konkrety wszyscy, a nie mówili sobie 

jakieś tam opowieści, że chcemy, tylko naprawdę wprowadźmy to w życie. Ja myślę, że 

u nas będzie kwestia, panie przewodniczący, pół roku, jak temat zaprezentujemy, 

prawda? I wtedy zobaczymy, kto będzie działał, a kto będzie sobie żył nadal w sferze 

fantazji i teorii. Dziękuję. 
 

Kamila Majewska – ja chciałam powiedzieć właśnie, że wykreślenie tego punktu 

z porządku obrad trzech komisji było spowodowane tylko tak naprawdę jednym, 

przynajmniej w mojej tutaj, w moim przypadku, troski, by mieszkańcy dziesięciu 

budynków, które mają powstać, tak?, za tym obiektem, budynków mieszkalnych, mieli, 

mogli skorzystać z infrastruktury, która należy właśnie do tego obiektu handlowego, 

czyli nie wiem, czy na zasadzie służebności gruntu, czy innych tutaj pomysłów. I to 
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było tylko z tego względu. My chcieliśmy spotkać się z inwestorem, dlatego ja tutaj 

mam taką prośbę do pani naczelnik, że jeśli ten inwestor będzie, niech, jest taka 

prośba o zaproszenie tego inwestora rzeczywiście na komisję, byśmy mogli, tak?, 

rzeczywiście zadbać tutaj o ten taki szczytny cel dla tych budujących się tam bloków 

i dla tych przyszłych mieszkańców. Natomiast uważam rzeczywiście na ten moment, że 

inwestycji wstrzymywać nie można, że ona musi po prostu trwać. Dla każdego 

przedsiębiorcy każdy dzień to są duże koszty, dziękuję. 
 

Przewodniczący – myślę, że takie stosowne zaproszenie zostanie wysłane i mam 

nadzieję, że jeszcze na ten temat sobie państwo radni będą mogli podyskutować. 
 

Sławomir Chrzanowski – tak, panie przewodniczący, wysoka rado, ja tylko chciałem 

zwrócić na jedną rzecz uwagę, bo jeśli ta uchwała faktycznie przejdzie w takim 

kształcie, ja nie mam jakby tutaj problemu z tym, że są inwestycje prowadzone 

w mieszkalnictwo, bo widzimy, że tam spółdzielnia faktycznie inwestuje. Obok ma 

powstać ta galeria, tak?, no jest to teren taki, a nie inny i OK, natomiast tam jest 

zasadniczy problem z wodą, z odpływem. Chodzi mi o ulice Bursche, koło Biedronki, 

koło Curie-Skłodowskiej. Tam mieszkańcy mają problem od lat. Nie można sobie 

z tymi terenami poradzić. Nawet do tego stopnia, że zostało tak troszeczkę manualnie 

przez koparkę, nazwijmy to, pogłębiony teren, żeby troszeczkę ta dzika przyroda mogła 

tę wodę przyjąć. Ja byłem świadkiem wielokrotnie, jak cała Biedronka i ta niecka, 

która tam się znajduje przy Bursche była zalana, zatem mam tylko taki apel i prośbę, 
żeby o tym temacie nie zapomnieć, tak? Chciałbym, żeby bardzo solidnie to 

monitorowano i żeby tutaj nie powstał nam jakiś duży kłopot, bo jeśli wybetonujemy, 

znowu będą bloki, będzie ta inwestycja, będzie kostka, jeśli nie będzie odpowiedniego 

drenażu, czy jakiegoś dobrego kanału deszczowego, czy innych jakichś melioracyjnych 

tutaj aspektów, które nam pomogą, pomogą mieszkańcom, to może być problem, tak? 

Tylko tyle, dziękuję. 
 

Przewodniczący – tutaj ten głos pana radnego jest szczególnie cenny, bo to jest 

faktycznie funkcja doradcza, czyli doradzamy, co dalej zrobić, jak najlepiej dla 

mieszkańców, także dziękuję bardzo. 

 

W związku z powyższym radny Artur Kijewski wycofał wniosek formalny dotyczący 

przerwy w posiedzeniu. 

 

Następnie negatywnie przegłosowano wniosek formalny radnego Dariusza 

Grodzińskiego o zdjęcie z porządku obrad II Sesji Rady Miasta Kalisza punktu 19, 

znajdującego się w punkcie V, projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego zespołu zabudowy osiedla Dobrzec” – 6 osób 

było za, 13 przeciw, 1 osoba wstrzymała się od głosowania (20 radnych obecnych, 

nieobecni podczas głosowania – Anita Kaczorowska, Marcin Małecki i Marcin 

Strzelec) – wniosek nie przeszedł. 

 

Pozytywnie przegłosowano natomiast projekt uchwały – 14 osób było za, 

6 wstrzymało się od głosu (20 radnych obecnych, nieobecni podczas głosowania – 
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Anita Kaczorowska, Marcin Małecki i Marcin Strzelec) – przewodniczący stwierdził 

przyjęcie uchwały. 

 

Ad. 20. powierzenia reprezentowania Miasta Kalisza w Zgromadzeniu Związku 

Komunalnego Gmin „Czyste Miasto, Czysta Gmina” oraz wyznaczenia dodatkowych 

przedstawicieli Miasta Kalisza. 

 
W związku z nową kadencją samorządową konieczne jest wyznaczenie przedstawicieli 

reprezentujących Miasto Kalisz w pracach Zgromadzenia Związku Komunalnego 

Gmin „Czyste Miasto, Czysta Gmina”.  

Zgodnie ze Statutem Związku liczba przedstawicieli wyznaczonych przez radę gminy 

do Zgromadzenia zależy od procentowego udziału gminy w kosztach budowy Zakładu 

Unieszkodliwienia Odpadów Komunalnych „Orli Staw”. Stąd też Miasto Kalisz, 

którego udział w kosztach budowy zakładu wyniósł ponad 40%, reprezentować będzie 

Prezydent Miasta Kalisza oraz 4 dodatkowych przedstawicieli.  

Projekt uchwały pozytywnie zaopiniowała Komisja Środowiska i Gospodarki 

Komunalnej Rady Miasta Kalisza. 

 

Wobec braku uwag dotyczących projektu uchwały, pozytywnie go przegłosowano – 

14 osób było za, 6 wstrzymało się od głosu (20 radnych obecnych, nieobecni podczas 

głosowania – Anita Kaczorowska, Marcin Małecki i Marcin Strzelec) – 

przewodniczący stwierdził przyjęcie uchwały. 

 

VI. Interpelacje. 
 
O zabranie głosu poprosił Dariusz Grodziński – mogę? Szanowni państwo, 

interpelacja w sprawie przebudowy ulic Świętego Michała i Dobrzeckiej. Za nami 

kolejna już kadencja, w której mieszkańcy osiedla Dobro i sołectwa Dobrzec od ponad 

20 lat walczą o remont i przebudowę rozpadającego się ciągu dróg Dobrzecka 

i Świętego Michała. Udało nam się nawet doprowadzić do projektowania tej inwestycji 

dwie kadencje temu. Niestety tamten proces został w poprzedniej kadencji przerwany 

i rozpoczęty od nowa z dużą stratą czasu i pieniędzy. Przed ostatnimi wyborami 

dowiedzieliśmy się o dofinansowaniu tej inwestycji w kwocie 30 mln zł, ale pieniędzy 

tych jak dotąd nie mamy wprowadzonych do budżetu miasta. W związku z powyższym 

proszę o informacje, czy są już wszystkie prawomocne zgody i zezwolenia na realizację 
tej inwestycji? Kiedy wprowadzimy dotacje na ten cel do budżetu miasta? Kiedy 

i w jakim zakresie ogłosimy przetarg? Kiedy realnie możemy szacować rozpoczęcie 

i zakończenie tej inwestycji? Inwestycja, interpelacja w sprawie basenu OSRiR. 

Zbliżamy się do rocznicy zamknięcia krytej pływalni OSRiR przy ulicy Łódzkiej, to 

duża strata dla kaliskiego środowiska wodnego i spory niedobór w mieście. Będę 
zabiegał o przywrócenie tej pływalni jako jedynego głębokiego basenu w tym mieście, 

tak potrzebnego na cele rekreacyjne, sportowe i szkoleniowe. W pierwszych 

miesiącach tego roku miała być sporządzona ekspertyza techniczna tego obiektu. 

W związku z tym zwracam się z prośbą o informacje, czy jest już wiadomym, w jakim 

stanie technicznym jest obiekt budowlany i jego infrastruktura basenowa? Co z tej 

analizy wynika? Co należy zrobić, aby przywrócić głęboką pływalnię mieszkańcom? 
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Jakie koszty należy szacować do osiągnięcia tego celu? Kiedy możemy jako samorząd 

podjąć takie działania? I kiedy możliwe jest ponowne otwarcie basenu? Interpelacja 

w sprawie elektronicznej karty mieszkańca, Kaliskiej Karty Mieszkańca. Bardzo mnie 

ucieszyło utworzenie w tym roku elektronicznej wersji Kaliskiej Karty Mieszkańca, 

o co też wnioskowałem w poprzedniej kadencji. Nawet w obecnej formie znacznie 

ułatwia życie jej użytkownikom. Można ją jednak znacznie udoskonalić. Czy jest 

planowany jej dalszy rozwój technologiczny i w jakim kierunku? Zależy mi szczególnie 

na możliwości wyrobienia Kaliskiej Karty Mieszkańca od razu w wersji elektronicznej, 

bez konieczności wyrabiania jej plastikowej wersji. Takie rozwiązanie skróci i ułatwi 

drogę mieszkańcom do jej uzyskania, pozwoli zaoszczędzić pieniądze i będzie 

korzystne dla środowiska naturalnego. Ponadto w mojej ocenie rozwoju i poprawy 

wymaga system rejestrowania bezpłatnych przejazdów autobusami KLA. W tej chwili 

można zarejestrować swój de facto fikcyjny przejazd autobusem, będąc nawet poza 

miastem. To daje zafałszowane dane dotyczące korzystania kaliszan z komunikacji 

publicznej, w oparciu o które mamy później przeprowadzać analizy i podejmować 
decyzje. Trzeba to zmienić. Interpelacja w sprawie miejsc postojowych wzdłuż ulicy 

Wioślarskiej. W marcu 2023 r. prosiłem pana prezydenta o utwardzenie stosownymi 

środkami gruntowe miejsca postojowe wzdłuż ulicy Wioślarskiej, obsługujące 

skatepark, Ogródek Jordanowski, KTW, przystań Kalisz, plażę miejską i osoby 

korzystające ze ścieżki pieszo-rowerowej wzdłuż Prosny. Można ten teren zagęścić 
i wzmocnić, nie betonując, ani kamieniując go zarazem i nie tracąc tego parkowego 

charakteru. W odpowiedzi przeczytałem w marcu 2023 r., że znany jest prezydentowi 

ten temat i tutaj posłużę się cytatem: „Zlecony już został przegląd pobocza 

gruntowego i w ramach prac remontowo-utrzymaniowych podjęte zostaną prace 

naprawcze, mające na celu poprawę miejsc parkingowych przy ulicy Wioślarskiej”. 

Ucieszyłem się z tej odpowiedzi, jednakże od tego czasu minęły już dwa lata, nic się 
nie zmieniło i nie zaobserwowano nawet żadnej czynności miasta w tym zakresie. Czy 

teraz możemy liczyć na pozytywne załatwienie sprawy? Interpelacja w sprawie parku 

kieszonkowego lub ogrodu deszczowego przy Moście Trybunalskim. Pozytywną 

zmianą zakończyła się rozbudowa niefunkcjonalnego budynku sąsiadującego 

z foluszem przy zjeździe z Alei Wolności w Most Trybunalski w kierunku ulicy 

Sukienniczej. Odzyskaliśmy w ten sposób bardzo mały, ale jakże urokliwy fragment 

miasta, który cechuje spore natężenie ruchu pieszego i samochodowego w takim dość 
reprezentacyjnym miejscu. Myślę, że zasadnym byłoby zagospodarowanie go okazałą 
i ozdobną zielenią, dlatego proszę o utworzenie tam parku kieszonkowego lub ogrodu 

deszczowego. Jeżeli uczynimy to dostatecznie okazale, plac ten może stać się dumą 

miasta i wizytówką i np. miejscem godnym uhonorowania czy upamiętnienia jednej 

z wielkich postaci w dziejach miasta. Interpelacja w sprawie upamiętnienia Jana 

Ptaszyna Wróblewskiego. Zwracam się z prośbą i inicjatywą o upamiętnienie 

wielkiego kaliszanina, honorowego obywatela miasta Kalisza, jednego z ojców 

i nestorów polskiego jazzu, Jana Ptaszyna Wróblewskiego, nazywając jego imieniem 

ulicę, rondo, skwer, park czy inny obiekt użyteczności publicznej w Kaliszu. Myślę, że 

powyższego wniosku nie trzeba głębiej uzasadniać, bo wszyscy mamy pełną wiedzę 
i zgodę w tym zakresie. Celowo, celowo nie precyzuję konkretnego rozwiązania, aby 

w dialogu i w konsensusie wspólnie dokonać sposobu uhonorowania tej wybitnej 

postaci w dziejach naszego miasta. I interpelacja w sprawie wygłuszenia akustycznego 
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lokalu „Pod Muzami”. Wiele osób z zadowoleniem przyjęło informację 
o reaktywowaniu po latach klubu „Pod Muzami”. Jest to pozytywne z punktu widzenia 

oferty rozrywkowej miasta i rewitalizacji centrum Kalisza. Jak zawsze w takim 

przypadku, w przypadku nocnej działalności klubowej, pojawiają się jednak 

zastrzeżenia okolicznych mieszkańców w zakresie zakłócania ich miru domowego 

w godzinach nocnych, a nawet wczesnoporannych. Daleki jestem od negowania 

zasadności działania klubów w centrum miasta, jednakże potrzeb lokatorów 

kamienicy, w którym znajduje się klub, także należy wysłuchać. W związku 

z powyższym wnioskuję, aby wynajmując miejski lokal pod działalność klubową, za 

każdym razem miasto zapewniło montaż paneli akustycznych lub innych rozwiązań 

wygłuszających lokal komunalny, użytkowy lokal komunalny, aby zminimalizować 
dyskomfort lokatorów okolicznych mieszkań. Czy jest możliwe takie dostosowanie 

akustyczne lokalu „Pod Muzami” teraz, bo w imieniu mieszkańców tej kamienicy się 
chcę o to zwrócić. Dziękuję. 
  

Mirosław Gabrysiak – panie przewodniczący, panie prezydencie, wysoka rado, 

szanowni państwo, ja tutaj miałem już nie zabierać głosu, bo takie poważne tematy 

poruszył pan radny Grodziński, a mój jest bardzo przyziemny. Chciałem, szkoda, że nie 

ma pana dyrektora Gałki, bo tutaj mam sprawę oznakowania miejsca dla osób 

niepełnosprawnych przy Starostwie Powiatowym w Kaliszu. Na środku tej koperty jest 

ustawiony znak informujący o tym miejscu, który skutecznie uniemożliwia wjechanie 

takiej osoby niepełnosprawnej, jeśli z przodu i z tyłu są samochody, także chodziło by 

o to, żeby to oznakowanie przenieść na początek koperty. 

 

VII. Zapytania radnych. 

 
Nikt nie poprosił o zabranie głosu. 

 

VIII. Wolne wnioski, oświadczenia i informacje. 

 
Głos zabrał radny Andrzej Plichta – sprzęt się zmęczył, my też, więc dobre 

wiadomości. Miałem przyjemność wczoraj być na meczu naszych piłkarek ręcznych 

i informuję wszystkich, że mamy trzecią drużynę w ekstralidze. Już mam swoje lata, ale 

w Kaliszu takiej sytuacji jeszcze nie było, żebyśmy mieli dwa zespoły piłki ręcznej 

w ekstralidze i oczywiście siatkarki w ekstralidze, a więc gratuluję trenerom, 

działaczom, prezesowi, przede wszystkim zawodniczkom, ale także nam, bo możemy 

nadal uczestniczyć w rozgrywkach ekstraligi. Dziwię się, że pan Dariusz się śmieje, bo 

przecież kiedyś odpowiadał za sport jako prezydent, ale zostawiam to panu Darkowi 

do przemyślenia. To pierwsza sprawa taka radosna. A teraz już konkretnie pewne moje 

spostrzeżenia, którymi się chciałbym z państwem podzielić. Po pierwsze wysoka rada, 

a szczególnie prezydium rady powinno być przedstawicielem wszystkich mieszkańców 

Kalisza, czyli w prezydium rady powinni znaleźć się przedstawiciele wszystkich 

komitetów, które wygrały wybory i znajdują się tutaj na sali. Nie może być tak, że 

największy klub może nie mieć swojego przedstawiciela. Nie mówię to w stronę 
koleżanek i kolegów, tylko mówię to w swoją stronę. Przez pięć lat, będąc członkiem 

największego klubu w województwie wielkopolskim, największego klubu, nie mieliśmy 
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swojego przedstawiciela w prezydium. Szanowni państwo, to jest totalne 

nieporozumienie. Dlaczego? Bo nie ma jak prowadzić rozmowy, bo brakuje jakby 

jednej nogi albo jednego płuca. Nie powiem o innych organach. W każdym bądź razie 

uważam, że fajnie, bo w naszej sytuacji, naszej rady nie ma z tym problemu, ponieważ 
podjęliśmy uchwałę o trzech wiceprzewodniczących. Mamy już jednego, pierwszego 

wiceprzewodniczącego. Mamy jeszcze dwa miejsca, dwa komitety, które nie mają 

swoich przedstawicieli. Do przemyślenia dla nas wszystkich. Bo dobrze by było, żeby 

w Radzie Miasta to, że się będziemy różnili płcią, nie wiem, przekonaniami, wszystkim, 

to jest normalne. Natomiast dla mnie jako radnego w Radzie Miasta najważniejsza jest 

współpraca i poświęcenie. Współpraca i poświęcenie. Dlatego apeluję do państwa, do 

pana przewodniczącego, apeluję może za duże słowo, ale chodzi mi o pewnego rodzaju 

rozsądek. Jeśli mamy tutaj pracować, a mamy pracować przez 5 lat ze sobą, to nie 

dzielmy na lepszych i gorszych. Jeszcze raz powtarzam, prezydium nie należy do 

opozycji ani do koalicji. Prezydium należy do komitetów, które wygrały wybory. 

I druga sprawa. Szanowni państwo, wysoka rado, nie może być tak, że ktoś ma 

mandat, a ktoś ma tylko pół mandatu. No bo tak u nas jest. Wziąłem statut, 

sprawdziłem i tak to jest. Przewodniczący rady ma dwa razy większą dietę niż zwykły 

radny, przepraszam, w cudzysłowie, zwykły radny. A czym się różni mandat zwykłego 

radnego od mandatu przewodniczącego? Czy on ma dwa głosy? On ma większy 

zaszczyt, ale, przepraszam, dieta to nie jest wynagrodzenie. To nie jest żadne 

wynagrodzenie. To jest po prostu dieta. Dieta przysługuje za mandat, a nie za jakieś 
funkcje. Bo ten najmniejszy, czy najniższy, czy bez funkcji może pracować o wiele, 

wiele więcej niż ten z funkcją. Bo to mieszkańcy oceniają, a nie my sami siebie 

ustalając dla siebie wynagrodzenia. Oczywiście, że to musimy zrobić, tak jak wszystko. 

Pani mecenas dobrze wie, że prawo musi być prawem. No nie da rady. Ale to prawo 

ma służyć nam, także do współpracy. Wiem, że budżet został uchwalony. Logiczne. 

Wiem, że kancelaria przeznaczyła odpowiednie środki na dietę, itd., więc ja tylko się 
dzielę z państwem tym. Oczywiście, że możemy wyróżnić przewodniczącego, ale 

wyróżnić, nie wiem, o 5, o 10%, czy prezydium też, po prostu, żeby tylko wyróżnić na 

tej zasadzie, żeby nie było, że to jest nikt. Nie, to jest nasz przewodniczący. Możemy się 
z nim zgadzać lub nie. Lubić, nie lubić, no ale wybrany został. Ale reszta radnych ma 

taki sam mandat. Dokładnie taki sam mandat. To nie jest wynagrodzenie. To jest 

kwota, którą otrzymuje się za mandat. I tyle. Chciałbym po prostu to do refleksji, bo 

jest początek kadencji i pewne rzeczy trzeba załatwiać, jak to się mówi nieładnie, 

załatwiać, na początku, bo później jest coraz trudniej. Dzielę się z państwem, to nie 

jest ani interpelacja, a to jest po prostu informacja o tym, że mamy trzy drużyny 

w ekstraklasie. Myślę, że pan radny Grodziński będzie wspierał sport jako radny. 

I dwa wnioski do przemyślenia, bo inaczej zamiast współpracy będzie taka trochę 
wojenka, która na pewno nie służy mieszkańcom. 

  

Tadeusz Skarżyński, ad vocem – panie przewodniczący, szanowni państwo radni, nie 

będę się odnosił do drugiej części wystąpienia mojego przedmówcy, bo widać, że nie 

tylko stary sprzęt czasem źle działa, ale wracając do pierwszej części, szanowny panie 

radny, ja wiem, że przez dłuższy okres czasu pana nie było w Kaliszu, my trzy drużyny 

w ekstraklasie mieliśmy już w zeszłym roku. Trzy drużyny, także to nie jest pierwsza 

taka historia w dziejach naszego miasta. Jest to już drugi raz, udało nam się 
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zachować, oczywiście to zaszczytne miejsce dla drużyny piłki ręcznej. Natomiast 

dobrze byłoby, żebyśmy zeszli, jeżeli chodzi o tą drugą część, z realiów poznańskich do 

realiów kaliskich. I to tyle. 

 

Andrzej Plichta, ad vocem – panie radny, drogi Tadeuszu, pan nie wie, że ja wiem, że 

mieliśmy trzy drużyny. Mnie tylko chodzi o to, że wczoraj podnieśliśmy zwycięstwo. 

Gdybyśmy go nie odnieśli, nie byłoby nas, nie byłoby nas w ekstralidze, a odnieśliśmy 

zwycięstwo i o tym się chciałem podzielić, bo nie wiem, tego pan nie powiedział. 

Gdyby nie było zwycięstwa, ja o tym powiedziałem, że wczoraj ważyły się losy, czy 

będziemy mieli trzy drużyny... No przecież widzieliśmy się chyba, no nie? Tak, dobrze. 

Natomiast ad vocem jest odnośnie, realia kaliskie i poznańskie. To co, chcemy iść 
w dół, czy chcemy iść do góry? To tak bym na skróty, najkrócej odpowiedział. Czy coś 
złego będzie w tym, jak będziemy starali się być, no nie wiem, więksi, lepsi, mocniejsi, 

bogatsi? Czy tak mamy zostać tutaj, tu i teraz? Takie jest powiedzenie, to już pół 

żartem, pół serio, szanowni państwo, wiecie, kto jest ten, kto tam gdzieś daleko, 

w ogóle jest bardzo, bardzo daleko stąd? Jak się nazywa? No jak się nazywa? Hetman. 

A ten, co został tutaj i ciągle chce być tutaj i tutaj, to kto to jest? To państwo sobie 

odpowiedzą sami. Dziękuję. 
 

Artur Kijewski, ad vocem – panie przewodniczący, wysoka rado, w Kaliszu nie jest 

dobrze mówić tak bardzo dobrze o Poznaniu, bo niestety prawda jest taka, że my 

mieszkamy rzeczywiście na tych dzikich polach, patrząc z perspektywy Poznania. 

I teraz proszę nie brać tego, Andrzeju, do siebie, mówię ogólnie o panu marszałku 

i innych. I prosty przykład, ja nie wiem, czy do tej pory tak to wygląda, ale kilka lat 

z rzędu porównanie jakby chociażby samej, wydatków Urzędu Marszałkowskiego na 

kulturę, na zabytki, to wyglądała proporcja, kiedyś pamiętam, tak swego czasu jeszcze 

tam ze świętej pamięci redaktorem Robertem Kordesem rozmawialiśmy, 90% otrzymał 

Poznań, a 10% na remonty otrzymała reszta. No, proszę państwa, no proporcje, 

Poznań ma ile tysięcy mieszkańców, 600?, a kaliska, Aglomeracja Kalisko-Ostrowska 

ma 400 tys., no i dzikie ludy dostały 10%, a elita dostała 90%. No, wspaniała 

proporcja. Tak więc nie dyskutujmy, bo to pewne rzeczy są takie, mówię, a w Kaliszu 

o Poznaniu lepiej ciszej, albo dobrze, albo wcale. 

 

Przewodniczący – ja myślę, że koledzy radni to mogą omówić sobie na jakimś 
spotkaniu klubowym, bo niepotrzebne są. 
 

Maciej Antczak, chcąc zgłosić wniosek formalny – szanowny panie przewodniczący, 

wniosek formalny właśnie o przeniesienie posiedzenia Klubu PiS już w kuluary 

i o zakończenie posiedzenia. 

 

Przewodniczący – myślę, że troszeczkę zbędny już ten wniosek był. Mam prośbę o to, 

że żeby może pan go wycofał, bo przechodzimy w takim układzie do kolejnego punktu, 

IX. 

 

Radny Maciej Antczak wycofał złożony wniosek.   
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IX. Punkt obywatelski. 

 
Żadna organizacja nie poprosiła o zabranie głosu w dniu dzisiejszym. 

 

X. Zamknięcie obrad. 
 
Przewodniczący przypomniał, iż 6 czerwca mija termin składania oświadczeń 

majątkowych składanych na 30 dni od dnia złożenia ślubowania. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, przewodniczący zamknął posiedzenie 

II sesji. Następna, III sesja, absolutoryjna odbędzie się 19 czerwca 2024 r. 

o godz. 9:00. 

 

 
Przewodniczący 

Rady Miasta Kalisza 

/…/ 

Sławomir Lasiecki 

 

 

 

Sporządziła: 

23.05.2024 r. EPastuszak 

 

 

 

 
* Wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 

6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej, jawność wyłączyła Katarzyna 

Wawrzyniak – naczelnik Kancelarii Rady Miasta. 


